




3 اقتصادی

یک فعال بازار خودرو: 

رشد 30 تا 35 درصدی متوسط قیمت 
خودروهای خارجی 

قیمت  گفت:  خارجی  خودروهای  بازار  فعال  و  دار  نمایشگاه  ایرنا-  تهران- 
خودروهای خارجی موجود در بازار از زمان بسته شدن سایت ثبت سفارش به 
صورت »وحشتناک« رشد داشته و هر روز بالاتر می رود، به طوری که رشد متوسط 

30 تا 35 درصدی قیمتها را در 2 ماه گذشته شاهد بودیم. 
»کوروش طواحن« افزود: وضعیت امروز بازار خودرو یادآور سال های 90 و 91 
یعنی زمانی است که دلار به ناگاه از هزار به سه هزار تومان افزایش قیمت یافته 
بود؛ در آن زمان هر روز از بازار قیمت خودروها را استعلام و سپس نسبت به فروش 

اقدام می کردیم.
قیمت  مجدد  افزایش  کرد:  تصریح  خارجی  خودروهای  دار  نمایشگاه  این 
خودروهای خارجی از حدود مهر و آبان گذشته آغاز شده و در 15 روز اخیر 

شدت یافته است.
وی دلیل این افزایش را به پایان رسیدن ورود قطعی خودروهایی که پیش از این 
وارد کشور شده بودند، برشمرد و خاطرنشان کرد: بیشترین افزایش قیمت ها شامل 

خودروهای مدل 2017 صفر کیلومتر یا کم کارکرد شده است.
طواحن بطور نمونه به خودروی بی. ام. دابلیو 730 مدل 2017 فول اشاره کرد که 
در یک ماه گذشته با رشدی خیره کننده از قیمت 780 میلیون تومانی، به بیش از 

یک میلیارد تومان رسیده است.
وی ادامه داد: خودروهای مدل های 2015 و 2016 که فراوانی آنها در بازار بیشتر 
است، اما در یک ماه گذشته تا 10 درصد رشد قیمت را تجربه کرده اند که از آن 

جمله می توان به بی.ام.دابلیوی ایکس 4 و بی.ام. دابلیوی 730 اشاره کرد.
این فعال خودرویی همچنین به افزایش قیمت خودروی کره ای سورنتوی صفر 
کیلومتر از 240 به 350 میلیون تومان در 2 ماه اخیر، افزایش 35 درصدی قیمت 
کیا سورنتو و سانتافه و رشد 20 درصدی قیمت تویوتا راوفور در این مدت اشاره 

کرد.
وی تاکید کرد: مهمترین عامل این افزایش قیمت ها بی شک بسته بودن سایت 

ثبت سفارش است که از تیرماه گذشته اعمال شده است. 
به گفته طواحن، سیاست دولت در حذف واردکنندگان غیرنماینده از بازار سبب 
شد به دلیل نگرانی از تعطیل شدن، این واردکنندگان به استفاده کامل از همه 

ظرفیت ثبت سفارشات خود اقدام کنند.
وی ادامه داد: استفاده کامل از ظرفیت ثبت سفارشات سبب شده تا اکنون عرضه 
بحث اصلی بازار نباشد، به عبارت دیگر عرضه خودروی خارجی تفاوت چندانی 
با آمار سال گذشته ندارد، اما مساله اصلی افزایش متوسط 30 تا 35 درصدی 

قیمتهاست.
این نمایشگاه دار هشدار داد: تا زمانی که سایت ثبت سفارش بسته بماند و ورود 
خودروها در قالب نمایندگی های رسمی انجام شود، احتمال انحصار و اعمال قیمت 
های انحصاری در این بازار قوت می گیرد؛ در حالی که در گذشته نمایندگی های 
رسمی واردات مجبور بودند با واردکنندگان غیرنماینده نیز رقابت کنند و همین 

موضوع بر تعدیل قیمت ها تاثیرگذار بود.
وی تصریح کرد: تداوم این وضعیت و بویژه شایعات موجود در زمینه سایت 
ثبتارش و همچنین احتمال تغییر در تعرفه های گمرکی، این بازار را بیش از پیش 

ملتهب خواهد کرد.
به گزارش ایرنا و بنا بر آمار گمرک، در 8 ماهه امسال نزدیک به 54 هزار دستگاه 
خودرو از گمرکات کشور ترخیص شده است که نسبت به 45 هزار دستگاه مدت 

مشابه پارسال نزدیک 26 درصد افزایش واردات صورت گرفته است.
ارزش واردات خودرو در این مدت یک میلیارد و 460 میلیون دلار بوده که نسبت 

به مدت مشابه سال قبل 260 میلیون دلار ارزش واردات بیشتر بوده است.
همین جهش واردات خودرو سبب شد تا وزارت صنعت، معدن و تجارت بر اساس 
آنچه »مجتبی خسروتاج« رئیس سازمان توسعه تجارت ایران آن را »مدیریت منابع 

ارزی« عنوان کرد، سامانه ثبت سفارش خودرو را ببندد.
به عقیده خسروتاج، با توجه به شرایط موجود اگر واردات خودرو پنج درصد میزان 

تولید داخلی ما باشد، رقم خوبی است.
وی بیان کرد: میزان بالای ثبت سفارش واردات خودرو منجر به بسته شدن سایت 

ثبت سفارش خودرو شد. 
فرود عسگری رئیس کل گمرک ایران نیز به ایرنا گفته است: دولت برای امسال 
کسب درآمد بالای 20 هزار میلیارد ریال از محل واردات خودرو پیش بینی شده 
کرده بود که با توقف ثبت سفارش، این رقم محقق نشد و دولت تا مهرماه امسال 

از محل ترخیص خودرو 1760 میلیارد ریال درآمد گمرکی کسب کرده است.

واردات گوشی تلفن همراه 2 برابر شد 
تازه ترین آمار گمرک از اطلاعات ثبت شده در سامانه جامع گمرکی و پنجره 
واحد تجارت فرامرزی نشان می دهد که واردات انواع گوشی های تلفن همراه در 

مقایسه با مدت مشابه سال قبل 2 برابر شده است. 
به گزارش گمرک، از ابتدای سالجاری نزدیک به یک میلیون و 742 هزار 
دستگاه انواع گوشی تلفن همراه از طریق گمرکات وارد کشور شده که ارزش 
این تعداد گوشی تلفن همراه وارداتی به میزان 235 میلیون و 400 هزار دلار 

بوده است.
 IMEI در یک ماه گذشته تعداد 380 هزار دستگاه انواع گوشی تلفن همراه با ثبت
در سامانه جامع گمرکی و پنجره واحد تجارت فرامرزی گمرک وارد کشور شد؛ 

ارزش این تعداد گوشی تلفن همراه وارداتی 50 میلیون دلار بود.
اطلاعات گوشی های تلفن همراه وارداتی در زمان ورود به کشور در سامانه جامع 
گمرکی و پنجره واحد تجارت فرامرزی ثبت و این اطلاعات در خدمت اجرای طرح 
رجیستری قرار می گیرد؛ اکنون جزئی ترین اطلاعات تمامی کالاها در سامانه های 
گمرک قابل دسترسی بوده و امکان جستجوی هوشمند هر کالا با 40 آیتم در 

سامانه جامع گمرکی فراهم شده است.
به گزارش ایرنا، گوشی تلفن همراه یکی از کالاهای اصلی قاچاق به کشور است 
که به گفته سید محمود سفار رئیس انجمن واردکنندگان تلفن همراه، تبلت و لوازم 
جانبی گفت: قاچاقچیان گوشی های تلفن همراه سالیانه بیش از 20 هزار میلیارد 

ریال از واردات غیرقانونی خود سود می برند.
از این رو دولت برای مبارزه با قاچاق تلفن همراه از اواخر مهر ماه طرح کددار 
کردن گوشی های تلفن همراه یا همان رجیستری را کلید زد؛ در مرحله نخست 
گوشی های فعال در شبکه شناسایی شدند و در مرحله دوم که از 14 آذر ماه آغاز 

شده است.
تقاضای سالیانه تلفن همراه در کشور بالغ بر 9 میلیون دستگاه برآورد می شود 
که تنها 2 میلیون دستگاه آن از طریق واردات و 2 میلیون و 300 هزار دستگاه 

نیز از سایر روش های وارداتی نظیر ورود همراه مسافر، کوله بری تامین می شود.
به گفته رئیس انجمن واردکنندگان تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبی، 95 درصد 

تلفن های همراه موجود در بازار قاچاق است. 

قائم مقام وزیر تعاون: 

اجرای طرح کارورزی برای 20 هزار نفر شغل 
ایجاد کرد 

قائم مقام وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت که با اجرای طرح کارورزی 
برای جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی بیش از 20 هزار نفر تاکنون مشغول به 

کار شده اند. 
به گزارش ایرنا، ابوالحسن فیروزآبادی روز شنبه در آیین افتتاح دوازدهمین دوره 
مسابقه های قرآن کارگری کشور به میزبانی استان البرز، افزود: با اجرای طرح 
کارورزی همچنین تاکنون بیش از 102 هزار نفر ثبت نام کرده اند که این رقم تا 

پایان سال به 150 هزار نفر خواهد رسید. 
طرح کارورزی ازسوی دولت تدبیر و امید و با هدف جذب فارغ التحصیلان 
دانشگاهی بیکار از مقطع کاردانی تا مقطع دکتری از سوی وزارت تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی به اجرا درآمد. 
جامعه هدف اجرای این طرح، دانش آموختگان دانشگاهی گروه سنی 23 ساله تا 
32 ساله )با احتساب 2سال خدمت سربازی( در همه رشته های دانشگاهی برحسب 
نیاز بنگاه های اقتصادی خصوصی و تعاونی هستند و ایجاد شغل برای 150 هزار 

فارغ التحصیل دانشگاهی در سال در آن هدفگذاری شده است.
وی اضافه کرد: در استان البرز شاهد تبلیغ میزان بیکاری بر اساس فصل هستیم، 
البته در تابستان شرایط بهتری داشتیم و با توجه به اینکه البرز استان مهاجر پذیر 

است، بیکاری از دیگر استان ها به این منطقه سرازیر می شود. 
فیروزآبادی افزود: تلاش های خوبی در این استان صورت گرفته و کارگروه اشتغال 

و رفع موانع فعال شده است. 
وی افزود: از تعطیلی برخی کارخانجات قدیمی با قدمت 70 سال جلوگیری شده 
که پیش بینی می شود تا پایان سال بهبود یک و نیم درصدی در زمینه بیکاری 

داشته باشیم.
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یک اقتصاددان می گوید دولت باید به سمت نظام مالیاتی کارآمد پیش برود 
تا وابستگی خود به درآمدهای نفتی را کاهش دهد و هزینه های جاری خود را 
از محل فروش نفت تامین کند، هرچند در بخش هزینه ها نیز نیازمند برقراری 

انضباط مالی است و اکنون ایران گران اداره می شود.
مهدی پازوکی درباره وضعیت بودجه سال 1397، اظهار کرد: ابتدا با این توضیح 
شروع کنم که بودجه عبارتست از حساب دخل و خرج دولت در یکسال که دو 

قسمت دارد بخش درآمدها و هزینه ها.
وی درباره بخش درآمدها چنین توضیح داد: درآمدهای دولت در دو بخش اصلی 
مالیات و نفت تامین می شود. نفت در بودجه سال آینده معادل 55 دلار برای هر 
بشکه پیش بینی شده که به نظر من رقم معقولی است. گرچه نفت در بازارهای 
جهانی و تابع عرضه و تقاضا تعیین می شود و خود یک متغیر برون زاست و اقتصاد 
ایران در تعیین آن نقش آنچنانی ندارد، به همین دلیل تاکید دارم که نمی توان 
دقیق پیش بینی کرد که هر سال درآمد دولت از محل فروش نفت چقدر باشد. 
البته درباره صندوق توسعه ملی باید این نکته را ذکر کنم که وقتی درآمدهای 
دولت کاهش می یابد، سهم صندوق توسعه ملی نباید 30 درصد باشد و سهم 

دولت باید افزایش بیابد.
این اقتصاددان در بخشی دیگری از صحبت هایش این گونه توضیح داد در نظر 
داشته باشیم که اکنون سهم شرکت نفت و کارکنانش از درآمدهای نفتی 14.5 
درصد است و 30 درصد هم به صندوق می رود. چنین می شود که تقریبا فقط 
نیمی از منابع حاصل از فروش نفت وارد خزانه کشور می شود. همین وضعیت 
بیانگر این است که باید دولت تمام تلاش خود را بکند که هزینه های خود را بر 
منابع مالیاتی ببندد. این موضوع در اسناد بالادستی و سیاست های کلی اقتصاد 

مقاومتی نیز مورد تاکید قرار گرفته شده است.
 ۴۰ درصد اقتصاد کشور مالیات می دهند

پازوکی ادامه داد: این موضوعی است که به اهتمام هر سه قوه یعنی مجلس 
شورای اسلامی، دستگاه قضا و دستگاه اجرا نیاز دارد و باید به این سمت برویم که 
منابع اصلی درآمدهای جاری دولت از طریق مالیات ها تامین شود که این موضوع 
نیز ممکن است، اگر تغییراتی در نظام مالیاتی کشور محقق شود. اگر بخواهیم 
بخش های مختلف ایران را بررسی کنیم به این نتیجه می رسیم که دولت فقط 
توانسته است از 40 درصد اقتصاد کشور مالیات بگیرد. این در حالی است که 20 

درصد معافیت مالیاتی دارند و 40 درصد فرار مالیاتی می کنند.

وی بیان کرد: دولت باید بتواند با حذف معافیت های مالیاتی غیرضرور و جلوگیری 
از فرار مالیاتی درآمدهای مالیاتی کشور را افزایش می دهد. تاکید می کنم با هرگونه 
افزایش نرخ مالیات مخالفم، چرا که افزایش نرخ مالیاتی به رکود اقتصادی دامن 

خواهد زد.
این اقتصاددان در توضیح بیشتر این که باید درآمدهای مالیاتی دولت افزایش 
بیابد، گفت: اکنون نسبت مالیات به تولید ناخالص داخلی حدود 7.5 درصد است. 
در حالی که همین نسبت در کشوری مانند ترکیه حدود 20 درصد است و جالب 
است که بدانیم که در کشورهای حوزه اسکاندیناوی اعم از سوئد، نروژ و دانمارک 

در حدود 50 درصد است.
پازوکی کارایی نظام مالیاتی را موثر در ایجاد شفافیت در نظام اقتصادی کشور 
دانست و گفت: اکنون یکی از دلایل عدم همکاری کشورهای خارجی با ایران 
به دلیل عدم شفافیت سیستم بانکی ماست. اگر سیستم مالیاتی ما با قدرت کار 
می کرد می توانست در بخش های مختلف اقتصاد شفافیت ایجاد کند. در واقع 
امثال بابک زنجانی باید از طریق نظام مالیاتی شناسایی شوند. نظام مالیاتی می تواند 
بسیاری از افرادی که درآمدهای نجومی دارند را شناسایی کنند. اکنون یکی از 
مشکلات در اقتصاد ایران این است که عده ای به دلیل نفوذ یا وابستگی به قدرت 
سعی می کنند از پرداخت مالیات فرار کنند. متاسفانه اکنون ایران به دلیل عدم 
وصول مالیات از برخی بخش های اقتصاد به بهشت دلالان، واسطه گران و بعضا 
برخورداران از رانت تبدیل شده است و نظام مالیاتی در ایران جدا نیاز به تحولات 

اساسی دارد.
این استاد اقتصاد دانشگاه علامه طباطبایی درباره ی بخشی هزینه های دولت نیز 
چنین توضیح داد: در بخش هزینه ها نیز نیازمند ایجاد تحولات جدی هستیم و 
باید سعی کنیم انضباط مالی را به بودجه کشور برگردانیم و همچنین دولت باید 

جلوی هزینه های غیرضروری را بگیرد.
جلوی رشد غیرمنطقی بودجه را بگیریم  

او با انتقاد از این که در سالهای اخیر بودجه جاری دولت به شدت افزایش یافته 
است، گفت: در سال 1391 بودجه جاری کشور در حدود 100 هزار میلیارد 
تومان بود و در سال 1396 به حدود 254 هزار میلیارد تومان رسیده است و 
من اعتقاد دارم هرقدر سعی کنیم جلوی رشد غیرمنطقی بودجه را بگیریم و از 
بزرگ  شدن اقتصاد جلوگیری کنیم این به نفع عدالت اجتماعی و به ضرر فساد 
اقتصادی است. اکنون دولت در بخش هایی از بودجه ریخت و پاش می کند و 

هزینه های غیرضروری دارد مثلا چرا باید تعداد دانشگاه های دولتی سه برابر شود 
و به سمت مدرک سازی حرکت کنیم. البته یکی از مسائل مهم بودجه که نیاز 
به سازماندهی دارد تعداد بسیار زیادی از کارکنان بودجه بگیر و از منابع دولتی 
هستند البته طبیعتا افزایش 10 درصدی حقوق آنها با توجه به نرخ رشد تورم 
منطقی به نظر می رسد، ولی به طور کلی نظام اداری و استخدامی کشور نیازمند 

تحولات بنیادین است.
پازوکی همچنین به ایجاد مکانیزم هایی برای افزایش حقوق و مزایای اعضای 
هیات علمی دانشگاه ها انتقاد کرد و گفت: بنده به شدت با هیات امنایی شدن 
دانشگاه ها مخالفم چون هیات امنایی شدن دانشگاه ها فرصتی را فراهم کرده تا 
آنها بتوانند از بودجه دولت منافعی را به دست آورند و چنین وضعیتی باعث ایجاد 
شکاف بزرگی بین حقوق اعضای هیات علمی دانشگاه ها و کارکنان آموزش و 

پرورش شده است.
دولت باید بررس جلوی بودجه اضافی برخی دستگاه ها را بگیرد 

 این اقتصاددان با بیان این که دولت باید بررسی کرده و جلوی بودجه اضافی 
برخی دستگاه ها را بگیرد، گفت: نقش مجلس شورای اسلامی در این زمینه بسیار 
مهم است و بهتر است مجلس از بودجه خود آغاز کند که همه ساله بخش بزرگی 
از بودجه ای که به مجلس تخصیص داده می شود نه خرج کارکنان مجلس می شود 
و نه خرج کادر اداری آن. باید بررسی ها صورت گیرد و بودجه اضافی حذف شود 
همچنین است وضعیت نهاد ریاست جمهوری و شورای نگهبان که در سال 1364 
بودجه ای معادل 7 تا 8 میلیون داشت ولی اکنون بودجه آن به 128 هزار میلیون 

تومان رسیده است.
وی اظهار کرد: وقتی دولت جلوی این ریخت و پاش را بگیرد، از آن سو می تواند 
بودجه دستگاه هایی که واقعا به منابع مالی بیشتری نیاز دارند از جمله آموزش 
عمومی را افزایش دهد. من فکر می کنم برای حرکت به سمت جلو می بایست 

بودجه آموزش عمومی به ویژه آموزش دوران ابتدایی افزایش یابد.
 بودجه عمرانی  کشورهمیشه قربانی می شود 

پازوکی درباره ی بودجه عمرانی سال آتی که حدود 110 هزار میلیارد تومان در 
نظر گرفته شده، اظهار کرد: به عنوان یک ناظر آگاه می گویم بعید می دانم دولت 
بتواند چنین بودجه ای را برای بخش عمران در نظر بگیرد در نظر داشته باشید 
اکنون پروژه های نیمه تمام عمرانی فراوانی وجود دارد که دولت برای تمام کردن 
آنها به 500 هزار میلیارد تومان منابع نیاز دارد و دولت چنین منابع مالی در اختیار 
ندارد، بلکه راهکار آن این است که آنها را احصاء کرده و به بخش خصوصی واگذار 
کند تا از طریق واگذاری و مشارکت آنها را تمام کند و خود نیز بتواند از آنها نیز 

خدمت بخرد.
این اقتصاددان با بیان این که بودجه عمرانی همیشه قربانی می شود، گفت: اکنون 
دولت بودجه جاری فراوانی را خرج می کند و تنها جایی که می تواند از هزینه های 
خود بکاهد همین بودجه عمرانی است و اکنون تنها راهکارش این است که آنها را 
به قیمت خیلی کم به بخش خصوصی واگذار کند تا بخش خصوصی با همکاری 
با سرمایه  گذاری خارجی آنها را به اتمام برساند و دولت نیز در مقابل باید قیمت 

خدمات کالا را آزاد بگذارد تا بخش خصوصی ضرر نکند.
وی تاکید کرد: از نمایندگان مجلس شورای اسلامی انتظار می رود که پروژه های 
جدید را وارد بودجه نکنند تا انضباط مالی در بودجه کشور حاکم شود و پروژه هایی 
که واقعا نیازمند منابع دولتی است مثل جاده های روستایی فقط به منابع بودجه 

عمومی سپرده شود.
این استاد اقتصاد تاکید کرد که ما در ایران کشور را بسیار گران اداره می کنیم و 
این موضوع به دلیل ریخت و پاش های فراوانی است که در بسیاری از بخش های 
اقتصاد ایران اتفاق می افتد و از این منظر به شدت به برقراری انضباط مالی در 

کشور نیاز داریم.
پازوکی در انتهای سخنانش به موضوع خانه های سازمانی کلانشهرها اشاره کرد 
و گفت: بهتر است این خانه ها در مزایده هایی به بخش خصوصی واگذار شود چون 

هزینه های نگهداری آنها بسیار بالاست.

پازوکی ا قتصاددان:

ایرانگرانادارهمیشود

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه 13 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان قم که در شعبه 1 - اجرای احکام مدنی قم به شماره 
1/93ج/1276 ثبت گردیده له آقای ابوالفضل برقعی رضوی علیه آقای مهدی صادقیان  محکوم علیه محکوم است به پرداخت 
مبلغ /615/282/222 ریال حق محکوم له و مبلغ 30/764/111 ریال  به عنوان نیم عشر دولتی در حق صندوق دولت، 

محکوم له در قبال طلب خود ملک معرفی کرده است که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است .
حسب مواد 51 و 131 قانون اجرای احکام مدنی مقدار 9/588 سهم مشاع از 120 سهم سه دانگ ملک معرفه شده در قبال 

محکوم به ، به فروش خواهد رسید
جهت ارزیابی اراضی زراعی کشاورزی پلاک ثبتی شماره باقیمانده یک فرعی از 39 اصلی واقع در بخش 3 قم مزرعه البرز 
کارشناسان منتخب در معیت وکیل آقای ابوالفضل برقعی رضوی از اراضی کشاورزی مورد نظر واقع منطقه قمرود اراضی البرز 
بازدید بعمل آورده و پس از حضور در محل و انطباق محدوده مورد معرفی با محدوده مندرج در سند مالکیت صادره ملاحظه 
گردید که سند مالکیت تمامی یکصد و هشت هزار و یکصد و هشتاد متر مربع مشاع از چهارصد و پنجاه هکتار و هفتصد و 
پنجاه هزارم هکتار که این مقدار برابر است با سه دانگ مشاع از شش دانگ اراضی مشتمل و مستثنیات پلاک شماره باقی 
مانده یک فرعی از 39 اصلی واقع در بخش 3 قم ذیل ثبت شماره 253 در صفحه 448 دفتر جلد 5 بنام آقای مهدی صادقیان 

فرزند عباس صادره و تسلیم گردیده و در سابقه چند فقره بازداشت دارد سپس ملاحظه گردید حدود هفت هکتار از اراضی 
مورد معرفی به صورت باغ پسته با سن تقریبی بالای پانزده سال می باشد که از یک حلقه چاه عمیق به صورت مشترک با 
سایر مالکین مشاعی آبیاری می گردید لذا با توجه به سن درختان و میزان تولید در هکتار و قیمت محصول و سایر عوامل 
موثر در ارزیابی ارزش هر هکتار باغ مبلغ یک میلیارد و یکصد میلیون ریال و ارزش هفت هکتار باغ به مبلغ هفتصد و هفتاد 

میلیون تومان ارزیابی و تقویم می گردد.
و مقرر گردیده موارد فوق الذکر در تاریخ 1396/10/04 ساعت 08/30 الی 09/00 صبح به آدرس قم ،خیابان ساحلی 
،جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد.

لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از 
مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی 
که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا 
و مابقی آن ظرف مدت یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این آگهی یک نوبت در یکی ار روزنامه های محلی درج می گردد 

جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم -رضا زارعی

اصلاحیه آگهی
پیرو آگهی چاپ شده موسسه خانه پرواز هنر امین در روزنامه ایمان به تاریخ 96/9/12 
به شماره 4438 به اطلاع اعضای محترم موسسه و یا نمایندگان قانونی آنها می رساند 

تاریخ برگزاری جلسه 96/9/28 می باشد.
رئیس هیات مدیره

مفقودی
برگ سبز سواری هاچ بک مدل 1396 رنگ سفید روغنی به شماره موتور 
 NAAD391Z2HY685211 484  و شماره شاسیQT60000477A

و به شماره پلاک 72 د 437 ایران 10 به نام محمدطاها مصباحی نیا 
مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط گردیده است.

پیش  روز  چند  توافق  اگرچه  دارند  اعتقاد  کارشناسان 
کشورهای صادرکننده نفت بر سر کاهش تولید، در کوتاه مدت 
باعث افزایش قیمت ها می شود اما در نهایت با تحریک تولید 
نفت شیل موجب افزایش عرضه و افت قیمت ها خواهد شد. 
پس از آنکه اعضای اوپک با کشورهای غیرعضو در زمینه 
تمدید توافق کاهش دست پیدا کردند قیمت هر بشکه نفت 
خام روند افزایشی پیدا کرد و همین امر تغییرات در چشم انداز 

آینده بازار از سوی تحلیلگران را به همراه داشت. 
همانگونه که پیش بینی می شد میان اعضای سازمان 
اوپک و کشورهای غیرعضو که روسیه رهبری آن ها را بر 
عهده داشت، توافق شد تا برای 9 ماه دیگر کاهش تولید 
ادامه یابد. به گفته »خالد الفلیح« وزیر نفت عربستان سعودی 
قرار بر این شد تا اوپک به میزان 1.2 میلیون بشکه در روز و 
تولیدکنندگان غیراوپکی هم نزدیک به 600 هزار بشکه از 
تولید خود کم کنند. این توافق قرار است از ابتدای ژانویه تا 

دسامبر سال 2018 اجرایی شود. 
به نوشته خبرگزاری روسی »راشا تودی« وزیرنفت عربستان 
از توافق و همکاری کشورش با روسیه ابراز رضایت کرد و از 
پایبندی کامل 24 عضو حاضر در این نشست به توافق سخن 
گفت. پس از اندک زمانی این توافق کاهش عرضه موجب 
افزایش سطح قیمت ها شد. تارنمای »فاکس بیزینس« در 
گزارشی نوشت: از همان بدو اعلام توافق تولیدکنندگان نفت 
امیدواری برای افزایش قیمت نفت خام بیشتر شد. قیمت 
نفت برنت با بیش از 1 درصد افزایش بیشتر از 63 دلار اعلام 
شد. نفت وست تگزاش اینترمدیت نیز با کمتر از یک درصد 
افزایش به قیمت 57.80 دلار به فروش رفت. نفت خام آمریکا 

نیز با 96 سنت افزایش به بیش از 58 دلار رسید. 
به نوشته این گزارش در ابتدای سال 2016 با توافق اعضای 
اوپک برای کاهش تولید، بسیاری تردید داشتند که اعضای 
این سازمان به توافق پابند . پیش بینی می شد این کشورها 
توافق را به صورت پنهانی نقض کنند.  به نوشته شبکه خبری 
فاکس نیوز، از همان زمان این ترس وجود داشت که بالا رفتن 
قیمت ها موجب خواهد شد که شرکت های نفت غیرمتعارف 
یا شیل تحریک شوند و تولید خود را افزایش دهند؛ پیامد این 
اقدام هم ناکام ماندن تلاش های اوپک به شمالر می رفت. 
همین پیشنی ها سرمایه گذاران را در تمام مدت مردد نگاه 
داشت.  »راشا تودی« در گزارش خود در زمینه اثرات کاهش 

تولید و افزایش قیمت ها در ماه های اخیر نوشت: همگام 
با روند افزایش تدریجی قیمت ها، پس از تمدید توافق در 
زمینه کاهش )در ماه های پیش(، شرکت های استخراج نفت 
غیرمتعارف یا شیل در ایالات متحده با افزایش ناگهانی تولید 
روبرو شدند.  راشا تودی نوشت این امر می تواند باعث شگفتی 
بازار نفت شود. پیش از نشست خبری اجلاس اخیر اوپک، 
آژانس بین المللی انرژی عنوان داشت که تولید نفت ایالات 
متحده در ماه سپتامبر افزایش داشت و به 290 هزار بشکه 
بالاتر از ماه قبل از آن و در کل به 9.48 میلیون بکه در روز 
رسید. بیشتر تحلیل ها نشان می دهند افزایش تولید آمریکا 
به توسعه نفت های نامتعارف مربوط است. افزایش قیمت ها 
به بالاتر از مرز 50 دلار دلیل عمده این اتفاق است. به نوشته 
فاکس نیوز برآوردها نشان می دهد که تا پایان سال 2017 
ظرفیت تولید آمریکا به بیشتر از 9.9 میلیون بشکه می رسد 
و موقعیت مناسبی را به این کشور برای آغاز سال جدید می 

دهد. 
اوپک و روسیه به این نتیجه رسیده اند راهی جز کاهش 
تولید در پیش ندارند تا از کاهش قیمت ها جلوگیری کنند. 
گرچه این دو انتظار دارند در میانه های سال 2018 قیمت 
نفت افزایش پیدا کند اما ممکن است نفت شیل برنامه ریزی 

های آن ها را ناکام بگذارد. با این حال وزیر نفت عربستان 
اعتقاد دارد نفت شیل توانایی چندانی برای تاثیرگذاری بر بازار 

ندارد.
**تحریک نفت شیل با افزایش قیمت بازار

 بسیاری از تحلیلگران اعتقاد دارند ائتلاف اعضای اوپک و 
غیراوپکی در کاهش تولید، بدون شک قیمت را به بالاتر از 
60 دلار می رساند. این امر باعث تقویت اکتشاف پروژه های 
شیل می شود و اهداف اوپک را تضعیف خواهد کرد.  دورنمای 
افزایش شدید تولید نفت غیرمتعارف در ایالات متحده هم در 
بازار هنوز وجود دارد. با این وجود »خالد الفلیح« وزیر نفت 
عربستان تاکنون افزایش تولید نفت شیل را مدیریت شده و 
متناسب دانست و اظهار داشت که این روند در سال 2018 
ثابت می ماند. تحلیلگر راشا تودی اعتقاد دارد ارزیابی سعودی 
ها ناشی از نادیده گرفتن یا کوچک شمردن تهدید نفت شیل 
آمریکا است. افزایش روزانه 290 هزار بشکه ای نفت در ماه 
سپتامبر که معادل 3 درصد تولید آمریکا بوده، خطرناک است. 
از همان زمان مشخص شد که شرکت های آمریکایی با چه 
سرعتی به رسیدن قیمت هر بشکه نفت خام به بالاتر از 50 
دلار پاسخ می دهند. تارنمای شبکه تلویزیونی »بلومبرگ« که 
تمرکز ویژه ای بر مباحث اقتصادی دارد در گزارشی نوشت 

سازمان اوپک همان کاری را انجام داده که آرزوی بزرگ 
مالکان چاه های نفت شیل بود.  این گزارش توافق روسیه، 
عربستان و تولیدکنندگان عمده نفت را تاریخی دانست و 
افزود: توافق بر سر کاهش تولید، بودجه مورد نیاز برای افزایش 
حفر چاه نفت های غیرمتعارف را فراهم می کند و باعث می 
شود آن ها در یک سال آینده بتوانند هزینه های بیشتری را 

صرف احداث تاسیسات جدید و حفر چاه کنند.
براساس تحلیل این شبکه اقتصادی پس از افزایش قیمت ها 
که به دنبال چند سال رکود بازار حاصل شد، اکنون کارشناسان 
احتمال می دهند قیمت نفت خام در سال آینده حداقل 20 
درصد رشد می کند. هنگامی که قیمت نفت خام افزایش 
پیدا کند، تولیدکنندگان شیل به صورت معمولی از ابزارهای 
گوناگونی مالی همچون مبادله کالایی یا سوآپ و دیگر گزینه 
ها برای تثبیت قیمت ها استفاده می کند تا برای یک دوره 
مشخص بتواند به کار خود ادامه دهد. »اسکات هانولد« از 
فعالان بازار مالی انرژی اعتقاد دارد: تصمیم اوپک به افزایش 
فعالیت های اکتشافی کمک می کند و به تولیدکنندگان نفت 
شیل این فرصت را می دهد تا حجم بیشتری از تولید را در 

دستور کار خود قرار دهد.
بلومبرگ تاکید دارد به دنبال این تحول مهم سرمایه گذاران 
هم از تولیدکنندگان شیل می خواهند که چاه های نفت خود 
را با سرمایه های آن ها حفر کنند؛ اما انتظار می رود شرکت 
ها بودجه های مورد نیاز برای ادامه فعالیت خود را محافظه 
کارانه تر در نظر داشته باشند و فعالیت های تولیدی را براساس 
قیمت 50 دلار برای هر بشکه نفت تعیین کنند. تحلیلگران 
غربی تاکید دارند: نفت شیل تمایل و اشتهای شدیدی را 
برای افزایش تولید دارد. اگر افزایش تولید نفت غیرمتعارف 
آمریکا )به پشتوانه توافق اخیر اوپک( در سال بعد هم ادامه 
داشته باشد، تعهدات کشورها به یکدیگر به تدریج گسسته 
خواهد شد و آن ها اتحاد را نادیده خواهند گرفت. این امر 
موجب افزایش بیشتر عرضه و سپس کاهش قیمت خواهد 
شد. بلومبرگ در ارزیابی آینده بازار انرژی چنین آورد: اگرچه 
ممکن است این شرایط خوب برای سال 2018 شیرین تر هم 
شود اما با افزایش تولید نفت شیل، توافق کنونی میان روسیه، 
عربستان و دیگران تحلیل خواهد رفت. این فرایند به معنای 
قیمت های بیشتر نفت در کوتاه مدت است اما باید برای سال 

2019 انتظار قیمت های پایین نفت خام را داشت. 

شمشیر دولبه توافق نفتی اوپک 



ورزشی44

مربی تیم کاتای باشگاه شهید  زین الدین قم خبر داد

نایب قهرمانی تیم شهید زین الدین قم 
در لیگ کاتای  کشور

مربی تیم کاتای باشگاه شهید  زین الدین قم از موفقیت تیم پسران این باشگاه در 
کسب مقام نایب قهرمانی لیگ باشگاه های کشور خبر داد.  

علی سلطانی ، تصریح کرد: هدف ما از ابتدای رقابت های فصل 1396 لیگ کاتای 
ترکیبی جوانه و آینده سازان باشگاه های کشور رسیدن به مقام قهرمانی این رقابت ها بود 
ولی قسمت این بود که تیم کاتای شهید زین الدین قم به مدال نقره این رقابت ها دست 
یابد. وی با اشاره به برگزاری پیکارهای هفته پایانی لیگ کاتای ترکیبی جوانه و آینده 
سازان در سالن ورزشی غدیر تهران، بیان کرد: این رقابت ها همزمان با سوپر لیگ و لیگ 
برتر برگزار شد و تیم شهید زین الدین قم پس از غلبه بر تیم آکادمی کاراته نیکای شیراز 
به فینال راه یافت.  مربی تیم کاتای باشگاه شهید  زین الدین قم اضافه کرد: در دیگر دیدار 
مرحله نیمه نهایی نیز نتیجه به نفع تیم ب . آ شیراز رقم خورد تا این تیم در فینال 
حریف تیم شهید  زین الدین قم شود ولی بازی فینال را به تیم ب . آ شیراز واگذار کردیم 
و بر سکوی دوم این فصل ایستادیم. وی با اشاره به رتبه سوم مشترک تیم های آکادمی 
کاراته نیکای شیراز و چای رفاه لاهیجان، بیان کرد: تیم شهید  زین الدین قم که به عنوان 
صدرنشین گروه خود به مرحله نهایی صعود کرده بود، برابر تیم قدرتمند آکادمی نیکای 
شیراز با نتیجه هفت بر 7 کار به تساوی دست یافت اما با احتساب برد تیمی برنده نهایی 
این دیدار شد و به فینال رسید. سلطانی خاطرنشان کرد: مسابقه فینال مقابل تیم ب . آ 
شیراز 13 بر یک به نفع حریف رقم خورد و بدین ترتیب تیم کاتای جوانه و آینده سازان 
باشگاه شهید  زین الدین قم در پایان فصل 1396 رقابت های لیگ کاتای باشگاه های 
کشور به مقام نایب قهرمانی دست پیدا کرد. وی سپس به ترکیب تیم شهید زین الدین 
قم در این رقابت ها اشاره و ابراز کرد: تیم ما با ترکیب سیدمجید وکیلی، سیدعلی 
مصباحی، محمدرضا محمودی و محمد کاشی پور در این فصل از رقابت ها به میدان 
رفت، ضمن اینکه در این هفته از رقابت ها علیرضا خدری در کاتای انفرادی و مرتضی 
زینی وند در بخش کومیته به عنوان عضو تیم انرژی پویای قم به مصاف حریفان می روند.

با پایان رقابت 320 رزمی کار رقم خورد

رزمی کاران قم صاحب 21 مدال و کمربند 
طلایی ایران شدند

پیکارهای رزمی سبک کیک بوکسینگ در پنج رده سنی نونهالان، نوجوانان ، جوانان، 
بزرگسالان و پیشکسوتان با معرفی برترین ها و درخشش نمایندگان قم به کار خود 

پایان داد. 
میزبانی سومین دوره رقابت های رزمی سبک کیک بوکسینگ را هیأت  ورزش های 
رزمی استان قم بر عهده داشت و این رقابت ها با حضور بیش از 300 رزمی کار از 15 

استان با قضاوت 20 داور از هفت استان به انجام رسید و برترین های خود را شناخت.
در این مسابقات رزمی کاران قم عملکرد بهتری نسبت به دیگر رقبای شرکت کننده 
داشتند و در جدال با حریفان خود مجموعا به 16 مدال دست یافتند، در حالی که 
6 مدال به رنگ طلا، سه مدال به رنگ نقره و هفت مدال به رنگ برنز نصیب تیم 
هیأت  ورزش های رزمی قم شد. در حالی که برترین های این رقابت ها کمربند طلایی 
دریافت می کردند، پنج کمربند طلایی نیز نصیب رزمی کاران قم شد تا درخشش 
نمایندگان هیأت  ورزش های رزمی قم در این دوره به اوج برسد، رقابت هایی که در رده 
سنی نونهالان آن به ترتیب احمدی، حامی وند، نصراللهی، برهانی، فتح اللهی، حق گو و 
خسروی مدال گرفتند. مدال آوران رده سنی نوجوانان این پیکارها موسوی، محمدی، 
افشاری، جباری، علی وردلو و یوسف زاد بودند، ضمن اینکه از رده سنی پیشکسوتان این 
دوره از مسابقات نیز بیگدلو، شاه پوری، شعاعی، ربیعی، قاجار، وفایی و سلیمانی موفق 
به کسب مدال طلا شدند. در رده سنی جوانان یاراحمدی، کرمی، رستمی، اختیاری، 
فتحی نژاد، درشاب و دانایی صاحب مدال شدند و در سنی بزرگسالان  مرتضوی، قائد 
رحمت، یاری، صالحی نیا، خلیلی، پیش قدم، گیاهی، سلمان پور، هزازه و پایداری در اوزان 
مختلف کمربند طلایی را از آن خود کردند. در حالی که سالن دو هزار نفری مجموعه 
ورزشی شهید جعفر حیدریان قم به مدت دو روز میزبانی این پیکارها را انجام داد و قم 
با 30 رزمی کار به میدان رفته بود، قهرمان و نایب قهرمان اوزان مختلف مجوز حضور 
در اردوی انتخابی تیم ملی را کسب کردند تا برای اعزام به رقابت های جهانی اسپورت 

کیک بوکسینگ روسیه در اردیبهشت ماه سال آینده آماده شوند.

با پایان دیدارهای مرحله دوم رقم خورد

صدرنشینی اتحاد قم در لیگ بسکتبال با ویلچر ایران
تیم بسکتبال با ویلچر اتحاد معصومیه قم مرحله دوم رقابت های لیگ دسته اول ایران 

را با کسب سه پیروزی متوالی و صدرنشینی به پایان رساند. 
 ، بسکتبالیست های معلول قم در ترکیب تیم اتحاد معصومیه در تلاش برای نزدیک 
شدن به رتبه نخست جدول رده بندی رقابت های فصل 1396 لیگ دسته اول بسکتبال 
با ویلچر ایران در سه بازی مرحله دوم برابر حریفان خود به میدان رفته و در هر سه 

بازی حریفان خود را شکست دادند.
شاگردان عباس خاکی در تیم اتحاد معصومیه قم که مرحله نخست رقابت های فصل 
جاری لیگ دسته اول بسکتبال با ویلچر ایران را در شیراز با باخت برابر جانبازان فارس 
و پیروزی مقابل تیم های شهرداری ارومیه و هیات هرمزگان به پایان رسانده بودند، در 
هر سه دیدار مرحله دوم حریفان خود را شکست دادند. تیم اتحاد معصومیه قم که در 
مرحله نخست با نتیجه 59 بر 34 تیم شهرداری ارومیه را برده بود، در مرحله دوم نیز 
این تیم را در شهر ارومیه با نتیجه 74 بر 52 این تیم را مغلوب کرد و دو بازی دیگر با 
این تیم در شهرهای بندرعباس و قم انجام خواهد داد. نماینده بسکتبال با ویلچر که در 
مرحله نخست این فصل 58 بر 41 به تیم جانبازان فارس جدی ترین رقیب خود باخته 
بود در بازی مرحله دوم با انگیزه انتقام و تلافی آن باخت مقابل حریف مدعی خود به 
میدان رفت و این بار با حساب 71 بر 57 حریف خود را از پیش رو برداشت. شاگردان 
عباس خاکی که در بازی سوم مرحله قبل با برد 69 بر 31 مقابل هیات هرمزگان میدان 
را ترک کرده بودند در بازی مرحله دوم نیز این تیم را با نتیجه 57 بر 29 مغلوب کردند 
تا در مجموع دو مرحله سپری شده از فصل جاری مسابقات لیگ دسته اول بسکتبال 

با ویلچر ایران با پنج برد و یک باخت در صدر جدول قرار بگیرند.

در مسابقات تیراندازی قهرمانی آسیا در ژاپن؛

تیرانداز قمی صاحب نشان نقره جوانان آسیا شد
»سیده رویا صبح خیز« دختر تیرانداز قمی موفق شد مدال نقره مسابقات تیراندازی 

جوانان آسیا را به دست بیاورد. 
رقابت های تیراندازی قهرمانی آسیا در رده های سنی بزرگسالان، جوانان و نوجوانان 
در 2 بخش مردان و زنان در ژاپن ادامه یافت و یک دختر تیرانداز قمی موفق شد مدال 

نقره جوانان آسیا را بر گردن بیاویزد.
سیده رؤیا صبح خیز دختر تیرانداز قمی در ترکیب تیم ملی تیراندازی جوانان در 
مسابقات بخش تفنگ بادی 10 متر در بخش تیمی برای ایران به میدان رفت و به 
عنوان یکی از 3 تیرانداز ایران در این بخش با ثبت رکورد قابل توجه به نایب قهرمانی 

ایران در این بخش کمک شایانی کرد.
با این حد نصاب، صبح خیز موفق شد مدال نقره بخش تیمی مسابقات تیراندازی 
جوانان آسیا را از آن خود کند و سپس در بخش انفرادی با حد نصاب بسیار خوب 

415.2 توانست جواز حضور در فینال این بخش را به دست بیاورد.
صبح خیز در فینال این بخش برای کسب مدال روی خط رفت اما نتوانست عملکرد 
موفق خود را در فینال هم به نمایش بگذارد و با کسب رتبه ششم در فینال به کار خود 

پایان داد تا سهم وی در ژاپن، یک مدال تیمی باشد.
این در حالی است که صبح خیز 2 سال قبل در رقابت های تیراندازی نوجوانان 
آسیا در دهلی نو در هند موفق شده بود مدال نقره آسیا را کسب کند و اکنون تعداد 

مدال های آسیایی خود را باز هم افزایش داده است.
این تیرانداز قمی در تیم لیگ برتری هیئت قزوین در لیگ برتر تیراندازی فعالیت 
می کند و از امیدهای آینده ورزش قم برای حضور در بازی های آسیایی و المپیک 

تابستانی به شمار می رود.

در ماده 100 متر قورباغه

شناگر قم روي سکوي سوم کشور ایستاد
نتیجه تلاش تیم اعزامي هیأت شنا، شیرجه و واترپلو استان قم به رقابت هاي 

کشوري جام وحدت کسب یك عنوان سومي و نشان برنز بود. 
در حالی که تیمی متشکل از چهار شناگر مستعد و آینده دار به نمایندگی از 
هیأت شنا، شیرجه و واترپلو استان قم راهی پیکارهای کشوری جام وحدت شده 
بود، این تیم در نهایت موفق به کسب یک مدال برنز از رشته 100 متر قورباغه شد. 
این در حالی است که اعضای تیم منتخب هیأت شنا، شیرجه و واترپلو استان قم 
در رده های سنی 9 و 10 سال قم برای رقابت با حریفان شرکت کننده در مسابقات 
کشوری جام وحدت راهی تهران شده بودند، پیکارهایی که در آن شناگران سایر 
استان ها نیز حضور داشتند. شرکت کنندگان در این دوره از مسابقات برای کسب 
عناوین برتر در استخر شنا مجموعه ورزشی آزادی تهران با یکدیگر رقابت کردند و 
در ترکیب تیم اعزامی پسران هیأت قم چهار تن از استعدادهای آینده دار این رشته 
شامل امیرحسین رضائیان، آراد مهدی زاده، علی احمدی و علی کاظمی به آب زدند. 
در حالی مربیگری این تیم را محمدمهدی شمس لطیفی بر عهده داشت و مسوولیت 
سرپرستی تیم بر عهده اکبر نصیری بود، آراد مهدی زاده در ماده 100 متر قورباغه 
رتبه سوم را کسب کرد و تنها مدال آور تیم اعزامی هیأت شنا، شیرجه و واترپلو قم 

در این مسابقات بود.
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ملاقات پرهیجان خریبین و عبدالرحمن با دفاع استقلال؛ 

استقلالدرآسیامثلایراندرجامجهانی

گروه مرگ مسابقات لیگ قهرمانان آسیا کار استقلال را برای صعود بسیار دشوار 
کرده است.

استقلال در لیگ قهرمانان آسیا خیلی خوش شانس نبود و در گروه سختی با 
حضور الهلال عربستان تیم اول منطقه غرب و صدرنشین بلامنازع لیگ عربستان، 
الریان تیم دوم لیگ قطر و احتمالا العین امارات تیم دوم لیگ امارات قرار گرفت 

تا گروه بسیار سخت و یا به عبارتی دیگر گروه مرگ را تجربه کند.
هم گروه شدن با این تیم ها هر چند برای هواداران استقلال یادآور خاطرات 
شیرین فصل 2013 لیگ قهرمانان آسیا و صعود این تیم به نیمه نهایی آسیا 
است اما مطمئنا با قدرت گرفتن دوباره الهلال و العین و البته الریان از یک سو و 
فاصله گرفتن استقلال با دوران آرمانی خود در سال های گذشته، کار برای آبی 

پوشان بسیار سخت است.
شفر در بوته ی آزمایش

شفر سرمربی آلمانی استقلال که طی هفته های گذشته بارها به پیشرفت 

استقلال برای جلوگیری از شکست های 6 گله مانند دیدار با العین اشاره کرده و 
هدف خود را این موضوع اعلام کرده بود تا استقلال دیگر چنین شکست هایی را 
تجربه نکند، خیلی زود در بوته آزمایش قرار گرفت و حالا باید ببینیم می تواند در 
روزهای سخت بهمن، اسفند و فروردین ماه از ادعای خود دفاع کند یا استقلال در 

گروه مرگ گرفتار خواهد شد و نمی تواند طعم صعود از گروه را بچشد.
او درباره قرعه استقلال به ورزش سه گفت که "این قرعه و همگروهی با دو 
تیمی که فصل گذشته استقلال و پرسپولیس را با نتایج سنگینی شکست دادند، 
فرصت مناسبی است تا آبی ها از اعتبار فوتبال ایران دفاع کنند." اتفاقی که البته 

با توجه به اختلاف سطح میان تیم ها ماموریت دشواری برای ایران خواهد بود.
 خط دفاعی استقلال را مدعی صعود می کند

آبی پوشان در خط دفاعی عملکرد بسیار خوبی داشتند و در 7 دیداری که شفر 
روی نیمکت این تیم حضور داشته، تنها یک گل دریافت کردند. این نظم دفاعی 
با اضافه شدن پژمان منتظری می تواند بهتر از گذشته نیز عمل کند تا خط دفاعی 

مستحکم استقلال عصای دست شفر در این گروه سخت باشد. سه حریف دیگر 
استقلال مانند تمامی تیم های عربی خط حمله قدرتمندی دارند و بیشتر سهمیه 
بازیکنان خارجی خود را نیز در خط حمله استفاده کردند تا خط دفاعی این تیم 
ها آسیب پذیر باشد. ارائه یک فوتبال اقتصادی راهکاری است که استقلال می 

تواند با استفاده از آن مدعی گروه چهارم لیگ قهرمانان آسیا باشد.
خط دفاعی استقلال البته در لیگ قهرمانان آسیا کار به مراتب سختی برابر 
خربین مرد سال آسیا در سال 2017، عمر عبدالرحمان مرد سال آسیا در سال 
2016  و بازیکنانی مانند تاباتا و سوریا در الریان خواهد داشت و چالش جذابی 

میان سازمان دفاعی استقلال و این بازیکنان سرشناس شکل می گیرد.
 دو دیدار خانگی تضمین کننده صعود

استقلال در صورت حل نشدن اختلافات میان ایران و عربستان دو دیدار خانگی 
با العین و الریان در ورزشگاه آزادی خواهد داشت. کسب 6 امتیاز این دو دیدار 
اتفاقی است که می تواند آبی های تهرانی را مدعی قطعی صعود کند. آبی ها فصل 
گذشته در ورزشگاه آزادی با وجود کمبود بازیکن نیز توانستند العین را از پیش 
رو بردارند و السد را نیز در پلی آف شکست دادند تا نشان دهند تیمی متفاوت در 
بازی های خانگی هستند و حالا برای صعود نیز نیاز ویژه ای به 6 امتیاز دارند. با 
توجه به نزدیکی تیم های گروه و احتمال بالای از دست رفتن امتیازات، 6 امتیاز 
این دیدارها می تواند بیش از نیمی از امتیازات مورد نظر استقلال برای صعود 
باشد. آبی پوشان در دو دیدار ابتدایی دور برگشت مسابقات در خانه میزبان العین 
و الریان هستند و دیدار پایانی دور برگشت آنها نیز احتمالا در زمین بی طرف و با 

الهلال خواهد بود تا قرعه حداقل در برنامه بازی ها به سود آنها باشد.
 تقویت خط حمله، کلید موفقیت

استقلال دو دروازه بان آماده در اختیار دارد. منتظری، مجید حسینی، روزبه 
چشمی و پادوانی نیز خط دفاع این تیم را قدرتمند تر از گذشته کرده اند و با 
حضور وریا غفوری، خسرو حیدری، میلاد زکی پور و امید نورافکن در کناره های 
دفاع نیز ضعفی ندارند. امید ابراهیمی، فرشید باقری، فرشید اسماعیلی، سرور 
جپاروف، داریوش شجاعیان در کنار پدیده ای مانند مهدی قائدی وزن خط 
میانی آبی ها را بالاتر می برد؛ اما استقلال در خط حمله نیاز به تقویت دارد. 
هر چند آبی ها محسن کریمی و بهنام برزای را به ترکیب خود اضافه کردند؛ 
اما حضور یک مهاجم گلزن و تمام عیار در خط حمله نیاز اصلی استقلال است 
و استفاده از چنین بازیکنی می تواند با توجه به سبک بازی استقلال تضمین 

کننده صعود باشد.
وینفرد شفر بعد از مشخص شدن قرعه ایران در جام جهانی به این موضوع 
واکنش نشان داد و نوشت "Not easy, but not impossible")آسان نیست اما 
غیر ممکن هم نیست( و به نظر می رسد همین جمله شرح کاملی برای وضعیت 

استقلال در مرحله گروهی باشد.

دارنده مدال طلای دسته فوق سنگین وزنه برداری جهان و المپیک 
گفتک نمی دانم چه هیزم تری به آقایان فروختم که باید اینچنین گرفتار 

حق کشی بشوم.
 بهداد سلیمی در گفتگو با رادیو تهران اظهار داشت: واقعا نمی دانم 
دلیل این ناحقی چیست؟ اتفاقی که در رقابتهای جهانی 2017 آمریکا 
افتاد دقیقا تکرار اتفاقات تلخ المپیک ریو بود. به هر حال حق کشی باز 
هم در حق من تکرار شد و هیچکس هم نتوانست برای من کاری بکند. 
وی تصریح کرد: بعد از حرکت یکضرب، »جلود« عراقی به عنوان عضو 
هیات رئیسه فدراسیون جهانی به سمت تمامی نفرات برتر رفت و آنان را 
در آغوش گرفت و با آنان خوش و بش کرد و فقط سمت من نیامد! نمی 
دانم من چه هیزم تری به آقایان فروخته ام که این رفتار را با من دارند. 
قهرمان المپیک لندن در خصوص نظر کارشناسان مبنی بر نحوه وزنه 
زدن او در جهانی آمریکا افزود: بعد از این اتفاق با بسیاری از کارشناسان 
و ورزشکاران حاضردر سالن مسابقات صحبت کردم و همگی معتقد 
بودند حرکن 252 کیلوگرم من هیچ خطا و ایرادی نداشت، اما نمی دانم 
چرا هیات ژوری دوباره آنرا را نپذیرفت. سلیمی در پاسخ به این سوال 

که آیا نگاه کردن او به میله نوعی کری خوانی برای داوران بود یا خیر، 
گفت: باور کنید هیچ کری خوانی در کار نبود و این فقط نحوه شادی 
من از مهار وزنه بود. ذوق زده شده بودم و خواستم شادی خودم را نشان 
دهم. هر کسی هنگام شادی حرکت خاصی را انجام می دهد، رضا زاده 
هم زمان وزنه زدن سرش را تکان می داد و شادی خود را هنگام مهار 
وزنه نشان می داد. این مساله به هیچ عنوان جسارت به شخص خاصی 
یا کری خوانی نبود. وی بازگشت سعید علی حسینی به میدان را بسیار 
مثبت تلقی کرد و گفت: بازگشت او به وزنه برداری بعد از 8 سال دوری از 
میدان نه تنها به ضرر من نیست بلکه باعث پیشرفت من نیز خواهد شد. 
زمانی که من یک حریف و رفیق در تمرینات دارم و می توانم پا به پای 
او تمرین و رقابت کنم به پیشرفت هر دو نفر ما خواهد انجامید. سعید 
علاوه بر دوست، رقیب خوبی هم برای من است تا بتوانم دوران رکودم را 
در تمرینات جبران کنم. بهداد در خصوص خداحافظی احتمالی از وزنه 
برداری هم گفت:باور کنید خیلی سخت است که یکسال زحمت بکشید 
و تمرین کنید و بعد از همه سختی و ممارست اینگونه حقت را بخورند. 
شاید تدام این کار باعث شود تا در ادامه راه با تردید مواجه شوم. هنوز 
تصمیم قطعی نگرفته ام اما برای ماندن در این عرصه نیز مصمم نیستم. 
وی در پایان در واکنش به اینکه آیا قربانی مافیای فدراسیون جهانی وزنه 
برداری شده، اظهار داشت: ما برای گرفتار نشدن در مافیای این رشته 
مجبور به انجام دو کار هستیم. اول اینکه از نظر سیاسی و ارتباطات بین 
المللی خودمان را به کشورهای صاحب نام و بانفوذ این رشته برسانیم 
و در فدراسیون جهانی صاحب کرسی شویم. دوم اینکه باید پول خرج 
کنیم و مثل دیگر کشورها هزینه کنیم. مطمئنا اگر هزینه های جانبی 
برای آن چند نفر خاص در وزنه برداری جهان صورت گیرد، حاشیه 

امنیت خواهیم داشت.

 سرمربی آلمانی استقلال با گذشت حدود 3 ماه از حضور 
در ایران هنوز صاحب خانه نشده است و زندگی در هتل او 

را کلافه کرده است.
شفر از هفته نهم لیگ برتر در بازی با فولاد هدایت استقلال 
را برعهده گرفته است؛ اما آنچه او را در این روزها حسابی به 
هم ریخته است این است که با گذشت 3 ماه از حضور او در 

ایران باشگاه هنوز مسکنی برای او تهیه نکرده است.
سیدرضا  با  که  هایی  صحبت  در   روزها  این  در  شفر 
افتخاری، مدیرعامل باشگاه استقلال انجام داده است بارها 
به شرایط موجود اعتراض کرده؛ اما نکته عجیب ماجرا این 
جا است که در طول مدتی که شفر در ایران به سر می برد، 
باشگاه حدود 100 میلیون تومان برای او پول هتل پرداخت 
کرده است و این هزینه زیاد در شرایطی صرف اسکان موقت 
سرمربی آلمانی آبی ها شده است که این باشگاه در حال 

حاضر با مشکلات عدیده مالی دست و پنجه نرم می کند.
اما سوال این است که چرا باشگاه استقلال با گذشت 
3 ماه هنوز نتوانسته برای شفر مسکن تهیه کند؟ جواب 
سوال این است که مدیران باشگاه در طول این مدت خانه 
های زیادی را به سرمربی آلمانی این تیم نشان داده اند که 
هیچکدام مورد پسند سرمربی آلمانی آبی ها قرار نگرفته 

است. 
گفته می شود خانه های مورد قبول شفر بسیار لوکس تر از 
آن است که اجاره آن از عهده باشگاه استقلال بربیاید و البته 

او حاضر نیست سطح توقع خود را پایین بیاورد.
به جز این شفر از باشگاه استقلال درخواست کرده است 
برای پسرش هم مسکن جداگانه تهیه شود که این موضوع 
هزینه های باشگاه استقلال را به شکل سرسام آوری زیاد می 

کند و عمل کردن به آن از عهده باشگاه خارج است.

مدیر فنی تیم کشتی ایزی پایپ کاشان گفت: تیم ما در دقیقه 90 مهیای این مسابقات شد و تا رسیدن 
به عنوان قهرمانی، مشکلات زیادی را پشت سر گذاشتیم.

محسن کاوه پس از قهرمانی تیم ایزی پایپ کاشان در رقابتهای جام باشگاه های جهان گفت: سطح 
مسابقات خوب بود. البته تیم ما هم در لحظات آخر جمع و جور شد و مشکلات زیادی برای حضور در 

مسابقات داشتیم اما خوشحالم که بچه ها مزد زحماتشان را گرفتند.
وی در خصوص حضورش در کنار تیم ایزی پایپ گفت:پیش از مسابقات صحبتهایی با من شد که در کنار 

این تیم باشم و کمک کنم. من هم هر جا که کشتی به من نیاز داشته باشد، هستم.
کاوه با اشاره به اینکه قهرمانی پاسخ خوبی به حواشی بود که در فینال لیگ ایجاد شد، گفت: چقدر خوب 
است که حرفمان را روی تشک بزنیم. اگر بخواهم درباره شکل گیری این تیم حرف بزنم صحبت زیاد است.
وی درمورد ناکامی بیمه رازی در این دوره از مسابقات نیز گفت: بیمه رازی به نوعی بدشانسی آورد. این 
برد و باختها همیشه در کشتی بوده و هست. فکر می کنم اگر آنها هم می ماندند و ادامه می دادند، قشنگ تر 
بود. مدیر فنی تیم ایزی پایپ در خصوص رفت و آمدش در سالن هنگام دیدار حساس فینال گفت: 
مجبور شدم در هنگام کشتی وزن 97 کیلوگرم کار را رها کنم و برای صحبت کردن با »گنو پتریاشویلی« 
به رختکن بروم. من احساسات او را برای این مبارزه سخت در وزن آخر تحریک کردم و او را به میدان 
فرستادیم. گنو از قبل مشکل آسیب دیدگی داشت و ظاهرا در مسابقات امیدهای جهان نیز از ناحیه دنده 

دچار مصدومیت شدیدی شده بود.
کاوه تصریح کرد: تلاش کردیم طوری مدیریت کنیم تا گنو تا قبل از فینال کشتی نگیرد، چون به 
حضورش در فینال نیاز داشتیم. زمانی هم که به تیم ملحق شد گفت که دنده اش آسیب دیده به همین 
خاطر برایش کشتی نگذاشتیم. فکر می کردیم کار به کشتی آخر کشیده شود. به پیروزی گنو احتیاج 
داشتیم. او هم شرایط واقعا سختی داشت و نمی خواست کشتی بگیرد، اما احساساتش را تحریک کردیم 

و در نهایت جواب گرفتیم.
وی در پایان در رابطه با سطح رقابتهای لیگ کشتی و جام باشگاه های جهان نیز گفت: به نظر من 
رقابتهای لیگ قبلی بهتر بود. از سویی دیگر باید از جام باشگاه ها هم بهتر استفاده کرده و برای پیشرفت 
کشتی مان از آن استفاده کنیم. چنین مسابقاتی می تواند انگیزه ای برای حضور بیشتر تماشاگران در سالن 

مسابقات باشد، چون احساس می کنم کشتی، خیلی از تماشاگران خود را از دست داده است.

ایرانی تیم اف سی سئول کره جنوبی مورد نظر  مدافع 
مسئولان باشگاه سپاهان قرار گرفته است.

مسئولان باشگاه سپاهان با توجه به نتایج نه چندان خوبی 
که از ابتدای فصل در لیگ برتر کسب کردند، قصد دارند تیم 
خود را در نقل و انتقالات نیم فصل تقویت کنند و در این راستا 

دست روی چند ستاره لیگ برتری گذاشته اند.
 سپاهانی ها بعد از اینکه پیشنهاد معاوضه مهرداد محمدی با 
محمدرضا اخباری دروازه بان سایپا را به مسئولان تیم تهرانی 
دادند، قصد دارند برای تقویت خط دفاع خود یک مدافع وسط 
باتجربه به خدمت بگیرند که گزینه اصلی آنها خالد شفیعی، 

مدافع شاغل در لیگ کره جنوبی است.
 شفیعی در ابتدای لیگ هفدهم بعد از جدایی از تراکتورسازی 
راهی کی لیگ کره جنوبی و تیم اف سی سئول شد؛ اما 
بدشانسی هایی که در این کشور برایش پیش آمد، اجازه نداد 

بازی های زیادی برای تیم کره ای انجام دهد. 
 از قرارداد شفیعی با تیم اف سی سئول کره جنوبی یکسال 
دیگر باقی مانده و در صورتی که او بخواهد به تیم دیگری برود، 
باید رضایت مسئولان این باشگاه را جلب کند. با این حال این 
روزها که خالد شفیعی برای استراحت به ایران سفر کرده و در 
کنار خانواده حضور دارد، مسئولان سپاهان با او تماس هایی را 

برقرار کردند و خواهان جذب این مدافع شده اند.
 شفیعی که در اف سی سئول کمتر به میدان رفته علاقه مند 
است در آینده چنین اتفاقی برایش تکرار نشود. به همین خاطر 

قصد دارد بهترین تصمیم را برای آینده فوتبالی اش بگیرد.  
در این شرایط باید منتظر ماند و دید آیا مسئولان سپاهان 
قادر خواهند بود رضایت اف سی سئول کره جنوبی را برای 
جذب شفیعی بگیرند یا اینکه این مدافع باتجربه در کره جنوبی 

یا تیم دیگری به فوتبالش ادامه خواهد داد.

باشگاه استقلال پول خانه لوکس مورد نظر را ندارد 

عصبانیت شفر از تهیه نشدن مسکن!

محسن کاوه:

خوب است که حرفمان را در میدان بزنیم

خالد شفیعی به ایران برمی  گردد؟ 

انگشت اشاره سپاهان به مدافع ایرانی اف سی سئول 

مدیرعامل استقلال می گوید عملکرد مالی این تیم در دو سال گذشته از سوی 
سازمان حسابرسی تایید شده است.

سید رضا افتخاری مدیرعامل باشگاه استقلال در گفت و گو با سایت رسمی 
باشگاه استقلال با اشاره به پیروزی شیرین این تیم در اخرین بازی نیم فصل 
اول لیگ برتر فوتبال ایران با تشکر از زحمات بازیکنان و کادر فنی و حمایت 
تماشاگران پرشور استقلال گفت: شرایط استقلال روز به روز بهتر خواهد شد و 
در صدد هستیم در نیم فصل دوم تیم را تقویت کنیم تا در مسابقات سخت و 

حساس پیش رو، نتایج بهتری کسب کنیم.
سیدرضا افتخاری در ادامه درخصوص آخرین وضعیت مطالبات از این باشگاه 
نیز گفت: باید از همه بازیکنان و مربیانی که در سنوات گذشته از باشگاه استقلال 
طلب داشتند تشکر کنم که جهت اخذ مجوز حرفه ای با ما همکاری کردند و 
بخشی از مطالبات شان را به باشگاه بخشیدند. همه ما می دانیم مطالباتی که 10 
سال انباشته شده، در عرض چند ماه قابل پرداخت نمی باشد. ضمن اینکه غیر از 
بازیکنان و مربیان، اشخاص حقیقی و حقوقی متعددی از باشگاه طلبکار هستند 
که منابع موجود، امکان تسویه حساب سریع ارقام سنگین انباشته را نمی دهد.

وی ادامه داد: سه منبع مهم تامین منابع یک باشگاه حرفه ای عبارتند از 1-حق 
پخش تلویزیونی 2-بلیط فروشی 3-تبلیغات محیطی در حالی که متاسفانه در 
طول سه سال گذشته از محل های یاد شده باشگاه هیچ دریافتی نداشته است 

)علت آن را در زمان مناسب بیان می کنم(.
مدیرعامل باشگاه استقلال خطاب به طلبکارانی که هنوز وضعیت انها مشخص 
نشده است، افزود: باید تاکید کنم باشگاه سایر طلبکاران را فراموش نکرده است. 
ما بدنبال تامین اعتبار هستیم و انشااله به زودی از آنان نیز برای توافق و تسویه 

حساب نهایی دعوت می کنیم.
توصیه به طلبکارانی که مطالبتشان را دریافت نکرده اند

سیدرضا افتخاری همچنین با توصیه به طلبکارانی که هنوز موفق نشده اند 

مطالبتشان را دریافت کنند، گفت: توصیه می کنم از پرداخت پول به افرادی 
که به هر عنوان می خواهند در طلبشان شریک شوند،پرهیز کنند و به باشگاه 
خودشان اعتماد کنند. در طول چند ماه گذشته باشگاه در عمل حسن نیت خود 
را ثابت کرده است. برخی از عزیزانی که به ای اف سی شکایت برده بودند، توسط 
همین افراد مشورت های غلط گرفته بودند، یقینا کسی که استقلالی باشد در 
این شرایط و برای مطالبات گذشته، باشگاه و هواداران را دچار مشکل نمی کند.
وی افزود: در طول 2 سال گذشته توانسته ایم با حمایت آقای دکتر سلطانی 
فر وزیر ورزش و جوانان حدود 20 میلیارد تومان از بدهی های خود را پرداخت 
کنیم و تعداد قابل توجهی از چک های برگشتی نزد طلبکاران را جمع آوری 

نماییم.

مدیرعامل باشگاه استقلال ادامه داد: خوشبختانه برای اولین بار عملکرد مالی 
باشگاه در طول 2 سال گذشته مورد قبول سازمان حسابرسی کشور قرار گرفته 
است و باشگاه در طول دو سال گذشته به تعهداتش عمل نموده و هیچگونه 

بدهی برای آینده باقی نگذاشته است.
 بزودی 2۰ درصد دیگر از قرارداد بازیکنان  پرداخت می شود 

افتخاری با مخاطب قرار دادن هواداران استقلال تاکید کرد: آنچه که شما می 
خواستید به آن عمل کردیم. اولا از کمک های همه شما از طریق سامانه هواداری 
به باشگاه تشکر می کنم. ثانیا تشکر ویژه می کنم که تیم استقلال را در روزهای 
سخت حمایت کردید. امیدوارم با نتایج خوبی که تیم در نیم فصل دوم، جام 
حذفی و لیگ قهرمانان آسیا خواهد گرفت، این حمایت ها تداوم داشته باشد. 
اما نکته ای را لازم می دانم یادآور شوم: در فصل گذشته بدون استثنا کمیته 
انضباطی فدراسیون فوتبال تیم استقلال را بخاطر انتساب توهین تماشاگران 
برای هر مسابقه 10 الی 20 میلیون تومان جریمه کرده است. در مسابقات 
جام باشگاه های آسیا بخاطر پرتاب اشیا به داخل زمین و انداختن لیزر بصورت 

بازیکنان حریف، بالغ بر 500 میلیون تومان جریمه شده ایم. اینگونه رفتارها نه 
تنها مشکلی را حل نمی کند، بلکه خسارت سنگینی به باشگاه محبوب تان وارد 
می کند. بنابراین از هواداران فهیم و با تعصب استقلال می خواهم برای کمک 
به باشگاه و موفقیت تیم فقط به تشویق بازیکنان و تیم پرداخته و نه تنها از 
حاشیه ها دوری کنند بلکه خود مانع از اقدام غیرمسوولانه اندک هوادارانی شوند 

که نتیجه عمل شان، جریمه برای باشگاه و یا محرومیت هواداران خواهد بود.
 مدیرعامل باشگاه استقلال در پایان گفت: بزودی با پرداخت 20 درصد دیگر از 
قرارداد بازیکنان، میزان پرداخت به آنان به 50 درصد خواهد رسید و این به منزله 

تسویه حساب نیمی از تعهدات باشگاه قبل از آغاز نیم فصل دوم خواهد بود.

افتخاری: 

20 میلیارد از بدهی استقلالی ها پرداخت شد 

بهداد سلیمی:

نمی دانم چه هیزم تَری به آقایان فروخته ام



5 علمی و سلامت 

 متخصص جراحی گوش، گلو و بینی عنوان کرد

آلودگی هوا منشاء ابتلا به سینوزیت های مزمن
متخصص جراحی گوش، گلو و بینی گفت: انحراف تیغه بینی و ابتلا به آلرژی های 
بینی و سینوس، دو عامل مهم در ابتلا به سینوزیت های مزمن است و مبتلایان 
به این عارضه باید بیش از افراد عادی، از مواجهه مجاری تنفسی با هوای آلوده، 

محافظت کنند.
خشایار احمدی با اشاره به اینکه ذرات معلق در هوا منشاء ابتلا به سینوزیت های 
مزمن است، گفت: زمانی که میزان ذرات مسموم کننده همچون سرب و نیترات 
موجود در هوا به بالاتر از میزان استاندارد افزایش می یابد، خطر ابتلا به این عارضه 

نیز بیشتر می شود
وی اضافه کرد: ورود مواد مسموم کننده و آلوده از مجاری تنفسی فوقانی به ویژه 
از مجاری تنفسی بینی و سینوس ها باعث ایجاد سینوزیت های مزمن می شود. 

این مواد در مرحله اول، حرکت مژک های تنفسی را دچار اختلال می کنند.
احمدی با بیان اینکه در سیستم تنفسی فوقانی، دو مکانیزم دفاعی وجود دارد 
گفت: مژک ها و لایه ی میکرونی که بر روی آنها قرار دارند، از ورود میکروب ها 
و آلودگی هوا به بدن جلوگیری می کنند. زمانی که این مژک ها به مرور زمان 
کارآیی خود را از دست می دهند، مایع مخاطی روی مژک ها بر اثر آلودگی هوا 
خشک می شود. این عارضه منشاء شروع التهابات و عفونت های تنفسی شده، با 
ایجاد یک سیکل معیوب شخص را مستعد ابتلا به سینوزیت های مزمن می کند.
عضو هیات علمی دانشگاه گفت: در مواردی که میزان آلاینده های موجود در 
هوا به بالاتر از میزان 110 تا 120 می رسد، افرادی در معرض خطر )افرادی که 
سابقه ی سینوزیت مزمن یا برونشیت های مزمن دارند( حتی الامکان نباید از 

منزل خارج شوند و از مواجهه با آلودگی هوا اجتناب کنند.
احمدی تصریح کرد: گروه های پرخطر مانند: کودکان و سالمندان در زمان 
استراحت در منزل و هنگام خواب از دستگاه های تصفیه کننده هوا استفاده کنند. 
این دستگاه ها باید دارای »HEPA« باشد. این فیلترها کمک می کند تا ذرات 
معلق موجود در هوا گرفته شده و از نایژک ها و کیسه های هوایی ریه ها محافظت 
می کند. همچنین از حضور میکروب و قارچ در هوای تنفسی جلوگیری کرده، فرد 

را از ابتلا به التهابات و عفونت هی تنفسی مصون می دارد.
متخصص جراحی گوش، گلو و بینی گفت: با توجه به متابولیسم کل بدن، توصیه 
می شود در روزهایی که میزان آلودگی هوا بالاست، روزانه حداقل 2 لیوان شیر تازه 

استفاده شود تا به دفع سموم از بدن و تصفیه کنندگی هوای آلوده کمک کند.
احمدی تاکید کرد: در روزهای که میزان آلاینده های هوا بالاتر از میزان استاندارد 
)بالاتر از 110 تا 120( است، اگر به هر دلیلی گرو های پرخطر یا حتی کم خطر 
از منزل خارج می شوند، حتما از ماسک های فیلتردار »HEPA« استفاده شود. 
رعایت این نکات از ابتلا به التهابات و عفونت های تنفسی و در راس آن، سینوزیت 

های تنفسی پیشگیری می کند.
وی یادآور شد: افرادی که دچار رینیت آلرژیک هستند، یعنی زکام آلرژیک بینی 
و ترشحات مدام بینی و گرفتگی دارند، یا در مواردی دچار سردردهای مکرر و 
احتقان هستند، مواجهه با هر نوع آلاینده هوا، تاثیر آلرژنی را )به عنوان نوعی سم 

در بدن( دارد.
این پزشک متخصص گفت:با توجه به اینکه مشخص نیست، فرد به کدامیک از 
المان های موجود در هوای آلوده ممکن است آلرژی داشته باشد، بنابراین به این 
افراد نیز توصیه می شود از مواجهه با هوای آلوده اجتناب کنند و از هواسازها و 

تصفیه کننده های هوایی که حاوی »HEPA« هستند، استفاده کنند.
احمدی در پایان خاطرنشان کرد: انحراف تیغه بینی و ابتلا به آلرژی های بینی و 
سینوس )رینیت آلرژیک(، دو عامل بسیار مهم و حساس در ابتلا به سینوزیت های 
مزمن است بنابراین مبتلایان به این عارضه باید بیش از افراد عادی، از مواجهه 

مجاری تنفسی با هوای آلوده، محافظت کنند.

دبیر انجمن رادیولوژی و آنکولوژی ایران: 

چه افرادی در معرض ابتلا به سرطان مثانه هستند؟ 

دبیر انجمن رادیولوژی و آنکولوژی ایران با اشاره به علائم ابتلا به سرطان مثانه 
گفت: افراد سیگاری 4 برابر احتمال ابتلا به این سرطان در آنها بیشتر است. 

حسین فودازی در ارتباط با سرطان مثانه اظهار داشت: رشد سلول های سرطانی 
در دیواره مثانه که در بیشتر موارد به شکل یک توده گل کلمی پایدار داخل مثانه 
است سرطان مثانه را ایجاد می کند و در صورت عدم درمان تومور ممکن است 

رشد کرده و به خارج از مثانه یا حتی اعضای دور راه پیدا کند.
وی با بیان اینکه شیوع سرطان مثانه در مردان 2.5 برابر زنان است، گفت: 
مهمترین عامل خطر برای سرطان مثانه میزان سیگار بوده که میزان خطر بستگی 
به مدت و مقدار مصرف سیگار دارد. دبیر انجمن رادیولوژی و آنکولوژی ایران اعلام 
کرد: شایع ترین علائم سرطان مثانه ورود خون در ادرار است کته ممکن است با 
چشم دیده شود و یا فقط در آزمایشگاه ادارار تشخیص داده شود همچنین وجود 
خون در اکثر موارد بدون احساس درد است اما در تعداد کمی از بیماران ممکن 

بوده همراه با تکرر ادرار، فوریت ادرار و سوزش ادرار همراه باشد. 
فودازی با بیان اینکه وجود حتی یک نوبت خون در ادرار می تواند علامتی از یک 
بیماری خطرناک باشد، افزود: گاهی بیماران مربوط به سرطان مثانه با علائمی 
مربوط به بیماری پیشرفته مانند درد استخوان، درد پهلو، تهوع،  استفراغ، ورم پاها 

و یا بی اشتهایی به پزشک مراجعه می کنند. 
وی در ارتباط با اینکه پس از تشخیص سرطان مثانه چه اقدامی باید انجام داد، 
گفت: تراش دادن تومور از طریق مجاری ادرار اولین کاری است که برای تمام 
سرطان ها مانند سرطان مثانه باید انجام شود همچنین تومور تراش داده شده و 
برای بررسی به آزمایشگاه آسیب شناسی فرستاده می شوند که پاسخ آزمایشگاه نوع 

سرطان و میزان پیشرفت آن را در جدار مثانه مشخص می کند. 
فودازی گفت: افراد سیگاری 4 برابر احتمال ابتلا به سرطان مثانه در آنها بیشتر 
نقاشی ساختمان، صنعت  رنگ، لاستیک سازی،  افرادی که در صنایع  و  است 
چرم، صنایع آلومینیوم، آهن و استیل کار می کنند نیز در معرض ابتلا به این نوع 
سرطان هستند.  دبیر انجمن رادیولوژی و آنکولوژی ایران ادامه داد: افرادی که 
درمان با سیکلوفوسفاماید انجام داده و یا مصرف آب و مواد غذایی آلوده به آرسنیک 
داشته باشند نیز در معرض این سرطان هستند همچنین استفاده طولانی مدت از 
سوندهای ادراری  آسیب های ناشی از سنگ و عفونت های مکرر در افراد می تواند 

سرطان مثانه ایجاد کند.

یک متخصص تغذیه و رژیم درمانی مطرح کرد 

نکات تغذیه ای دوران بارداری
یک متخصص تغذیه گفت: عدم تغذیه با شیر مادر به ویژه در 6 ماهه اول زندگی 

سبب می شود که کودکان به تدریج در معرض بروز چاقی قرار گیرند. 
سیدضیاالدین مظهری متخصص تغذیه در خصوص اشتباهات والدین که منجر 
به چاقی کودکان خواهند شد توضیح داد: مادران باید همواره به وزن خود توجه 
داشته باشند و آن را کنترل کنند چرا که نبود توجه بانوان به وزن خود در قبل و 

بعد از بارداری با احتمال داشتن فرزندان چاق همراه است. 
مظهری تصریح کرد: گاهی بانوان در دوران بارداری بنا به توصیه های سنتی 
برخی اطرافیان و بر اساس این باور غلط که برای تامین نیازهای خود و جنین باید 
به اندازه دو نفر غذا بخورند، به پرخوری روی می آورند و با اضافه وزن بیش از حد 

که گاهی تا سال ها با آن دست به گریبان خواهند بود، روبه رو می شوند.
وی افزود: این درحالی است که بر اساس نتایج تحقیقات انجام شده چاقی و 
پرخوری و یا لاغری، کم اشتهایی و سوء تغذیه مادران در قبل از بارداری و یا حین 

بارداری سبب می شود که اختلالاتی در روند رشد جنین پیش آید. 
این متخصص تغذیه عنوان کرد: این عدم تعادل در دریافت مواد غذایی که بیشتر 
به صورت پرخوری در دوران بارداری در بین بانوان دیده می شود، می تواند منجر 
به تولد نوزادانی شود که در آینده با چاقی و یا بیماری های ناشی از سوء تغذیه 
مواجه خواهند شد. مظهری عنوان کرد: عدم تغذیه با شیر مادر به ویژه در 6 ماهه 
اول زندگی سبب می شود که کودکان به تدریج در معرض بروز چاقی قرار گیرند. 
وی در پایان گفت: تغذیه با شیر مادر علاوه بر کمک به داشتن اندامی مناسب 
در سنین بالاتر، سبب می شود که کودکان از بسیاری از بیماری های عفونی در 

امان بمانند و سلامت و توان نسبی بالاتری نسبت به سایر کودکان داشته باشند.

یکشنبه -نوزدهم آذر ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4442

 از طریق برخی تغییرات در سبک زندگی خود می 
توانید احتمال ابتلا به سرطان ریه را کاهش دهید، 
که البته بزرگترین تغییر در این زمینه ترک سیگار 
محسوب می شود. احتمالا از این تغییر کلیدی آگاه 
هستید، اما آیا می دانستید که برخی مواد غذایی نیز 
می توانند خطر ابتلا به این سرطان را کاهش دهند؟
شاید عجیب به نظر برسد که آنچه وارد معده 
شما می شود بتواند بر شرایط آینده ریه های شما 
تاثیرگذار باشد، اما منابع بسیاری به این نکته اشاره 
داشته اند که محتویات سالم برخی مواد غذایی می 
توانند خطر ابتلا به سرطان را کاهش دهند. در ادامه 
با شش ماده غذایی که می توانند بر کاهش خطر 
ابتلا به سرطان ریه تاثیرگذار باشند، بیشتر آشنا می 

شویم.
میوه ها و سبزیجاتی با رنگ روشن و 

درخشان
  یکی از بهترین روش هایی که می توانید برای 
دور نگه داشتن سرطان از بدن خود مد نظر قرار 
دهید، مصرف میوه ها و سبزیجات تازه است. به 
و  ها  میوه  در  موجود  های  اکسیدان  آنتی  لطف 
سبزیجاتی با رنگ روشن، که به طور خاص می توان 
از ویتامین های C و A نام برد، می توانید خطر ابتلا 
به سرطان را کاهش دهید. تراکم پایین این ویتامین 
ها با خطر بیشتر ابتلا به سرطان ریه پیوند خورده 
اند. تقریبا تمامی میوه ها و سبزیجات دارای برخی 
ویژگی های آنتی اکسیدانی هستند، اما هرچه رنگ 
آنها روشن تر باشد گزینه بهتری محسوب می شوند. 
بر همین اساس، شما می توانید مصرف توت ها، کدو 
مسمای زمستانی، فلفل دلمه ای ها، و کوجه فرنگی 
ها را مد نظر قرار دهید. مصرف میوه ها و سبزیجات 
تازه روشی سالم برای دریافت کربوهیدارت ها نیز 

محسوب می شود.
مغزهای خوراکی

مصرف مغزهای خوراکی می تواند اثر مثبتی بر 

خطر ابتلا به سرطان ریه داشته باشد. این مساله 
صرف نظر از وضعیت سیگار کشیدن و دیگر عوامل 

خطر آفرین شناخته شده درست است.
نتایج مطالعات صورت گرفته در این زمینه نشان 
داده اند افرادی که بیشتر مغزهای خوراکی مصرف 
می کنند با کاهش خطر ابتلا به سرطان ریه مواجه 
هستند. فواید مصرف مغزهای خوراکی حتی میان 

افراد سیگاری نیز دیده شده است.
ماهی 

چربی های اشباع که در گوشت حیوانات وجود 
دارند می توانند خطر ابتلا به سرطان ریه را افزایش 
دهند، اما این مساله درباره ماهی صدق نمی کند. 
این ماده غذایی به طور معمول سرشار از اسیدهای 
چرب امگا-3 است، که بر خلاف چربی های اشباع، 

یک نوع چربی مفید برای بدن انسان هستند.
اما کدام ماهی ها بیشترین فایده را برای انسان 
دارند؟ برای کسب بیشترین فواید سلامت می توانید 
مصرف ماهی های سالمون، خال مخالی، و تن را 
مد نظر قرار دهید، که پژوهش ها نشان داده اند 
اثر چشمگیری بر کاهش خطر ابتلا به سرطان ریه 
دارند. اما اگر به مصرف گوشت قرمز یا ماهی علاقه 
ای ندارید، شاید بهتر است نگاهی به گزینه بعدی 

داشته باشید.
لوبیاها  

مقاله ای که در سال 2005 توسط بی بی سی 
منتشر شد به فواید مصرف لوبیاها )و سویا( به عنوان 
روشی برای کاهش خطر ابتلا به سرطان ریه اشاره 
داشت. این مقاله بر اساس مطالعه ای که با حضور 
3,000 شهروند آمریکایی انجام شده و پیوند بین 
مصرف لوبیا/سویا و خطر کمتر ابتلا به سرطان ریه را 

نشان می داد، نوشته شده بود.
اثر محافظتی به نظر می رسد با ترکیبات شبه 
استروژنی موجود در این مواد غذایی مرتبط است، 
که خطر ابتلا به سرطان را تا 46 درصد کاهش می 

دهند. این ترکیبات استروژن مانند که منشا گیاهی 
دارند به نام فیتواستروژن ها شناخته می شوند و در 
مطالعات گذشته نیز اثر محافظتی در برابر برخی 

تومورها را نشان داده بودند.
غلات کامل

  به جای استفاده از نان سفید، برنج سفید، و 
پاستای سفید بهتر است جایگزین هایی که از غلات 
کامل تهیه شده اند )از جمله کینوآ و جو دوسر( را 
مصرف کنید. غلات کامل کربوهیدارت ها و مواد 
مغذی بیشتر، از جمله آنتی اکسیدان ها، را نسبت 

به غلات پالایش شده ارائه می کنند.
نشریه  در   2008 سال  در  که  ای  مطالعه 
Circulation منتشر شد به تجزیه و تحلیل عادات 
غذایی و موارد سرطان و بیماری قلبی بین بیش از 
72,000 زن در یک بازه زمانی بیش از 18 سال 
پرداخت. پژوهشگران پیوندی قوی بین یک رژیم 
غذایی سرشار از میوه، سبزیجات و غلات کامل و 
خطر کاهش یافته ابتلا به سرطان، بیماری قلبی و 

مرگ را شاهد بودند.
کاری

اگر در پی روشی تند و تیزتر برای پیشگیری از 
سرطان ریه هستید، ادویه کاری ممکن است برای 
شما مفید باشد. ماده فعال زردچوبه - ادویه ای که 
در بسیاری از دستورالعمل های غذایی برای بهبود 
رنگ و عطر و طعم استفاده می شود - به نظر می 

رسد از ویژگی های ضد سرطان برخوردار است.
با این وجود، مصرف روزانه غذاهای هندی ممکن 
است انتخاب خوبی نباشد، زیرا به طور معمول بسیار 
چرب هستند. بر همین اساس، پژوهشگران استفاده 
از یک مکمل به شکل قرص برای بهره مندی از فواید 
بدون عوارض جانبی، مانند ابتلا به بیماری قلبی، را 
مد نظر قرار داده بودند. مطالعات به فواید زردچوبه 
در پیشگیری از سرطان هایی مانند خون، پروستات، 

پوست، روده بزرگ و ریه اشاره داشته اند.

 

محققان کشور موفق به طراحی عایق های صوت 
نانو شدند که درصد زیادی مانع  با فناوری  آبگریز 

شنیده شدن اصوات می شود.
زهرا مزروعی دکتری مهندسی نساجی دانشگاه 
صنعتی اصفهان و مجری طرح »عایق های صوت 
آبگریز« در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار داشت: درصد 
افرادی که در محیط های پرسر و صدا کار می کنند 

به سمت کم شنوایی پیش می روند.
آزاردهنده  صداهای  با  مداوم  تماس  افزود:  وی 
سبب رفتارهای ضد اجتماعی، عصبانیت، اضطراب، 
بی خوابی، بیماری های قبلی و مغزی و فشار خون 
می شود. به هنگام خواب نیز صداها روی بدن اثرگذار 
هستند و در این بین کودکان که زمان بیشتری را 
در خواب سپری می کنند بیشتر تحت تاثیر قرار می 

گیرند.
مزروعی خاطر نشان کرد: یک تست آماری نشان 
داد که 10 درصد مردم آمریکا پدیده زنگ زدن درِ 

گوش را تجربه کرده اند که یکی از عوامل این پدیده، 
مواقع  درصد  در 90  و  است  اطراف  بلند  صداهای 
منجر به ناشنوایی می شود. به دلیل افزایش جمعیت 
و توسعه صنایع، مردم در محیط های پرسر و صدا 
زندگی و کار می کنند بی آنکه متوجه باشند اثر 

فراوانی بر سلامتی آنها دارد.
به گفته مجری طرح ، به دلیل اینکه ساختمان ها، 
کوچکتر و سبک تر می شوند؛ وسیله نقلیه زمینی و 
هوایی افزایش می یابد؛ ماشین آلات صنعتی صنایع 
بیشتر می شود؛ پخش کننده های صدا بلندتر می 
شوند، عایق های صوتی روز به روز جذاب تر شده و 
به سمتی پیش می رود که جایگاه ویژه ای را در بین 

عایق ها کسب کنند.
وی با بیان اینکه درخواست ها برای جاذب های 
صوتی جدید با کیفیت در حال افزایش هستند، عنوان 
کرد: جاذب های مرسوم برای ایجاد کیفیت بسیار 
بالای صوت باید ضخامت بسیار بالایی داشته باشند 

که این امر کاربرد آنها را محدود می کند.
در صدد  راستا  در همین  اینکه  بیان  با  مزروعی 
برآمدیم تا عایق های صوتی نازک و سبک را با فناوری 
نانو به تولید برسانیم، بیان داشت: علاوه بر نازکی و 
انعطاف پذیری، عایق صوتی تولید شده آب گریز نیز 
هست که به راحتی می تواند رول شده، انتقال یابد و 

بر روی سطح نصب شود.
وی با بیان اینکه بنابراین در فضاهای محدود مورد 
استفاده قرار می گیرد، گفت: این محصول به صورت 
نیمه صنعتی تا 300 متر به صورت مداوم تولید شده 
است و ضخامت آن حداقل از 2 میلی متر شروع و با 
توجه به کاربرد مورد نظر در میزان عایق بندی صوت 
و فضای کاربردی می تواند به میزان دلخواه افزایش 
صورت  به  محصول  این  گفت:  طرح  مجری  یابد. 
مورد  روی سطح  از چسب  استفاده  با  و  مکانیکی 
نظر چسبانده می شود. در حال حاضر پشم سنگ و 
پشم شیشه و همچنین فوم های پلیمری مهمترین 
رقبای این محصول هستند ولی به دلیل نازک بودن 
و وزن کم این محصول و کاربرد فناوری نانو در آن از 

پرطرفدارترین عایق ها محسوب می شود.
مزروعی تاکید کرد: میزان جذب صوت این محصول 
در فرکانس های 3 هزار تا 5 هزار هرتز که بیشتر 
صداهای اطراف ما را پوشش می دهد، به 80 درصد 
با جاذب های مرسوم حائز  رسیده که در مقایسه 
اهمیت است. وی با بیان اینکه این محصول دارای 
تاییدیه نانو مقیاس از ستاد توسعه فناوری نانو است، 
گفت: پوشاندن فضای داخلی یک اتاقک، ساختمان 
های مسکونی، اداری و تفریحی، صنعت حمل و نقل 
مانند خودرو، بالگرد، قطار، هواپیما، استودیو، سینما و 
سالن های همایش، ماشین آلات صنعتی و تجهیزات 
پرسر و صدای آزمایشگاهی از جمله کاربردهای این 

عایق ها به شمار می رود.

تولید نگهدارنده »فلپ جمجمه« با ویژگی های تولید عایق های صوت آبگریز با فناوری نانو
خاص توسط محققان ایرانی

جمعی از محققان دانشگاه علوم پزشکی تهران، موفق به تولید و تجاری سازی یک 
محصول نگهدارنده فلپ جمجمه با کاربری آسان و هزینه مناسب نسبت به نمونه های 

مشابه شدند.
شرکت داناول مستقر در مرکز رشد مواد و تجهیزات دندانپزشکی دانشگاه علوم 
پزشکی تهران، موفق به تولید و تجاری سازی این محصول با نام تجاری کرنفیکسر 

شده است.
دکتر قدسی مدیرعامل شرکت داناول در توضیح این محصول گفت: بعد از انجام 
عمل جراحی مغز و اعصاب، به منظور ثابت نگه داشتن فلپ جمجمه جداشده بیمار از 
 Burr Hole( گیره خاصی استفاده می کنند که اصطلاحاً به آن پوشش سوراخ جمجمه

Cover( و یا نگهدارنده فلپ )Flap Fixer( می گویند.
وی افزود: نام تجاری محصول تولیدشده Carnfixer است که علاوه بر نگهداری 

مطمئن فلپ بیمار قابلیت عبور لوله درین از آن وجود دارد.
مدیرعامل این شرکت، با اشاره به کاربری این محصول گفت: کاربری این وسیله آسان 
بوده و به راحتی به وسیله نخ بخیه دو قطعه قرارگرفته در زیر و روی فلپ به هم متصل 

می شوند و نیازی به ابزار جانبی و یا پیچ برای ثابت کردن کرنفیکسر نیست.
 ،  ISO9001:2015 مانند لازم  مجوزهای  تمامی  فراوان،  تلاش  با  افزود:   وی 
ISO13485:2016 و تأییدیه اداره کل تجهیزات پزشکی برای این محصول اخذ و در 
حال حاضر نیز در سایت IMED قیمت گذاری شده و  توسط متخصصان جراحی مغز 

و اعصاب مورداستفاده قرار می گیرد.
قدسی، زیست سازگار بودن و  زیست تخریب پذیر نبودن محصول، نیاز نداشتن به 
تجهیزات جانبی، امکان استفاده مجدد درصورتی که بیمار نیاز به جراحی دیگری داشته 
باشد، کاربری بسیار آسان و هزینه معقول را از ویژگی های این محصول برشمرد و 
گفت: این وسیله مدل های مشابهی دارد که از لحاظ جنس و کارآیی با این محصول 

متفاوت هستند.

سوئد خودروی الکتریکی شهری می سازد
یک تولید کننده سوئدی خودرویی الکتریکی رونمایی کرده که با یک بار شارژ 300 
کیلومتر طی می کند. همچنین روی فرمان آن نمایشگر کوچکی نصب شده که 

اطلاعات را برای راننده نشان می دهد.
شرکت سوئدی Uniti به تازگی از یک خودروی دونفره برقی به نام One رونمایی 

کرده که مناسب شهر است.
ظاهر One ترکیبی از یک خودروی هوشمند با نمونه اولیه خودروی خودران گوگل 
است. این اتومبیل شهری مجهز به پک باتری 22 کیلووات ساعتی است. همچنین 
با یک بار شارژ 300 کیلومتر طی می کند. وزن باتری خودرو 14 کیلوگرم است و 
می توان آن را جدا کرد. این درحالی است که خودرویLeaf جدید نیسان باتری 40 

کیلووات ساعتی دارد و با یکبار شارژ378 کیلومتر طی می کند.
از سوی دیگر شرکت تولید کننده اعلام کرده مشتریان سوئدی این خودرو تا 5 سال 

می توانند بدون هیچ هزینه ای خودرویشان را در خانه شارژ کنند.
بیشترین سرعت خودرو نیز 130 کیلومتر برساعت اعلام شده و می تواند در 3.5 ثانیه 

سرعت خود را از صفر به 80 کیلومتر برساعت رساند.
مشتریان One می توانند فرمان خودرو را خود انتخاب کنند. تولید کننده برای خودرو 
دو فرمان معمولی و دیگری شبیه دسته بازی های رایانه ای )همراه نمایشگر لمسی در 
مرکز آن( در نظر گرفته است. رانندگان می تواند نور، چراغ های راهنما و بخش سیستم 
های سرگرمی خودرو را با حرکات شست روی نمایشگر خاموش یا روشن کنند. از 
سوی دیگر دوربینی از پشت سر خودرو فیلمبرداری و آن را در نمایشگر پخش می 

کند. قیمت اولیه One 14900 یورو اعلام شده است.
مخترعان ایرانی موفق به طراحی و ساخت سوت 
ورزشی هوشمندی شدند که از هدر رفتن زمان و 

اشتباهات داوران جلوگیری می کند.
یکی از مشکلات بزرگ در رشته های ورزشی زمان 
دار، تعیین زمان دقیق توسط داوران است که با خطای 
انسانی همراه است. از این رو مخترعان ایرانی موفق به 
طراحی و ساخت سوت هوشمندی شدند که مشکلات 

در این زمینه را رفع می کند.
در این دستگاه یک مدار الکترونیکی به یک سوت 
اتصال داده شده و یک مدار الکترونیکی برای نشان 

دادن زمان وجود دارد.

عملکرد این دستگاه به گونه ای است که با زدن 
سوت اول زمان سنج دستگاه شروع به حرکت می 
کند و با زدن سوت مجدد زمان سنج توقف می کند. 
داوران می توانند با استفاده از این طرح میزان از بین 
رفتن وقت را کاهش و میزان بهره وری از وقت را 

افزایش دهند.
تغییرات در ورزش توسط تکنولوژی به حدی بوده 
است که امروزه ورزش به فناوری متکی شده است 
و تکنولوژی می تواند در ورزش کردن کمک موثری 

داشته باشد.
تواند موقعیت دقیق  سوت ورزشی هوشمند می 

توپ و بازیکن را 2111 بار در ثانیه مشخص کند 
محاسبه حرکات، سرعت، دقت و حتی قدرت ضربه 
توپ نیز با این تکنولوژی به راحتی محاسبه می شود. 
اگر این تکنولوژی در آمریکا نیز مورد استفاده قرار 
گیرد دیگر شاهد اشتباهات داوری در بازی ها نخواهیم 
بود. تکنولوژی هایی نظیر این می تواند چهره ورزش را 

در سرتاسر دنیا تغییر دهند.
این طرح توسط فاطمه رضایی و پوریا شاهمرادی 
فریدونی به نتیجه رسیده است. همچنین این طرح 
در فستیوال نوآوری های صنعت تجهیزات ورزشی 

توانبخشی ارائه شد.

سوت ورزشی هوشمند ساخته شد

پژوهشگران آمریکایی با استفاده از روش اوریگامی DNAراهکار جدیدی برای خلق 
دوباره شاهکارهای هنری ابداع کرده اند. تابلوی مونالیزا لئوناردو داوینچی خیلی بزرگ 
نیست)به بلندی 30 اینچ( اما پژوهشگران "موسسه فناوری کالیفرنیا )Caltech(، نمونه 
ریزی از این تابلو خلق کرده اند که باعث میشود نمونه اصلی بسیار بزرگ به نظر برسد. 
پژوهشگران از DNA برای ساختن کوچکترین مونالیزا در جهان استفاده کرده اند. این 
تابلو ساخته شده از دی ان ای تقریبا به بزرگی یک باکتری E.Coli بوده و عرض آن 
تنها 100 نانومتر است. رمز این کار، انطباق روش "اوریگامی DNA" است که باعث 
می شود رشته های ژن تا شده و به شکل درست قرار بگیرند. این مونالیزا به مربع هایی 
تقسیم می شود که هر یک از آنها با استفاده از یک رشته DNA طویل که به وسیله 
قلاب ها)رشته های کوتاه که برای این منظور طراحی شده اند( کنترل می شوند، نگه داشته 

شده است. پس از آن، باید مربع ها به بوم DNA متصل شوند. این کار با مجزا کردن هر 
مربع در لوله آزمایشی و ترکیب آنها با مربع های بزرگتر)2*2، 4*4 و 8*8) انجام می 
شود تا مونالیزا چهره اسرارآمیز خود را نشان دهد. لبه های هر مربع، تنها برای اتصال 
به شیوه ای خاص طراحی شده است؛ بنابراین، قطعه های اشتباه را نمی توان اشتباها 
به هم متصل کرد. می توان از ترکیب نرم افزار و رسوب خودکار مایع برای ساخت این 
نقاشی های کوچک استفاده کرد.   این ابتکار می تواند به استفاده های دیگری ختم شود. 
نانوساختارهایی از این دست که بر پایه DNA استوارند، می توانند به ساخت مدارهای 
بسیار متراکم، مواد ارگانیک  بیگانه یا آزمایشاتی برای فعل و انفعالات مولکولی و شیمیایی 
کمک کنند.  ممکن است این قطعه، کوچکترین قطعه هنری که دیده اید نباشد اما 

فناوری ورای آن، به طرز شگفت آوری برای بازآفرینی شاهکارهای هنری مفید است

خلق کوچکترین "مونالیزا" با دی.ان.ای
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از عوامل خطرآفرین اصلی ابتلا به صرع 
صرع یک اختلال مغزی است، که شامل تشنج های عود کننده و خود به خودی می 
شود. صرع چهارمین اختلال عصبی شایع و یکی از شایع ترین بیماری ها در سراسر جهان 

است، که تقریبا 65 میلیون نفر را تحت تاثیر قرار می دهد.
 متاسفانه دلیل شناخته شده ای برای صرع وجود ندارد. با این وجود، برخی عوامل 
خطرآفرین می توانند احتمال ابتلا به این شرایط را افزایش دهند که در ادامه با برخی از 

آنها بیشتر آشنا می شویم.
سابقه خانوادگی 

سابقه خانوادگی ابتلا به صرع می تواند گاهی اوقات احتمال ابتلای فرد به این شرایط 
را افزایش دهد. اما این مساله به نوع صرعی که اقوام شما مبتلا بوده اند نیز بستگی دارد. 
برخی انواع صرع دوران کودکی ممکن است از والدین به فرزند منتقل شود، که از آن جمله 
می توان به صرع کودکی موضعی خوش خیم، صرع غیابی کودکی، و صرع میوکلونیک 
نوجوانی اشاره کرد. این در شرایطی است که سرع ناشی از آسیب دیدگی سر یا سکته 

مغزی احتمال کمتری دارد از والدین به فرزند منتقل شود.
آسیب دیدگی جدی سر 

آسیب دیدگی های جدی سر مانند آنهایی که به جمجمه آسیب می رسانند و فرد 
فراموشی یا از دست دادن بلند مدت هوشیاری را تجربه می کند، از عوامل خطرآفرین 
اصلی برای ابتلا به صرع محسوب می شوند. تشنج هایی که ممکن است بلافاصله پس از 
آسیب دیدگی رخ دهند به عنوان تشنج های اولیه پس از سانحه شناخته می شوند. این در 
شرایطی است که در موارد دیگر ممکن است تشنج ها سال ها پس از وقوع سانحه شکل 

بگیرند، اما به طور معمول بیشتر از دو سال طول نمی کشد.
سکته مغزی

سکته مغزی به واسطه مسدود شدن شریان ها به نام سکته مغزی ایسکمیک شناخته 
می شود، یکی دیگر از شرایط سلامت مرتبط با افزایش احتمال ابتلا به صرع محسوب 
می شود. سکته مغزی موجب آسیب دیدگی مغز می شود، که تشکیل بافت زخمی را در 
پی دارد، که می تواند فعالیت الکتریکی مغز را مختل کرده و موجب شکل گیری تشنج 
شود. خطر تشنج پس از سکته مغزی طی 30 روز نخست پس از سکته در بالاترین 
میزان خود قرار دارد و تقریبا پنج درصد افراد طی چند هفته پس از سکته مغزی تشنج 

خواهند داشت.
سموم 

طیف گسترده ای از سموم می توانند خطر ابتلا به صرع را افزایش دهند. به عنوان مثال، 
برخی داروهای تجویزی در نتیجه قطع مصرف یا استفاده بیش از اندازه ممکن است 
موجب تشنج شوند. از جمله این داروها می توان به داروهای ضد افسردگی، آرام بخش 
های مورد استفاده برای بیماران روانی، دوزهای بالای پنی سیلین، و لیتیوم اشاره کرد. 
استفاده از مواد مخدر مانند کوکائین، هروئین، و آمفتامین ها نیز می تواند موجب تشنج 
شود. کنار گذاشتن الکل پس از یک میگساری و سموم زیست محیطی مانند مونوکسید 

کربن و سرب نیز می توانند زمینه ساز تشنج شوند.
اختلالات انحطاطی 

برخی اختلالات مغزی انحطاطی نیز می توانند به صرع منجر شوند، که از آن جمله می 
توان به بیماری آلزایمز، بیماری کروتزفلد-جاکوب، نوروفیبروماتوز، فنیل کتونوری، توبروز 
اسکلروزیس، سندرم استورج-وبر، و بیماری تِی-ساکس اشاره کرد. در افراد مبتلا به بیماری 
آلزایمر، تشنج ها به طور معمول در مراحل پایانی بیماری رخ می دهند، و بنابر ارزیابی 

های صورت گرفته 10 تا 22 درصد افراد مبتلا به بیماری را تحت تاثیر قرار می دهند.
اختلالات متابولیک 

یکی دیگر از عوامل خطرآفرین صرع اختلالات یا بیماری هایی هستند که مواد متابولیکی 
بدن را تغییر می دهند. این می تواند شامل عدم تعادل های الکترولیتی ناشی از تغییرات 
در سطوح سدیم، کلسیم، یا منیزیم شود. هیپوگلیسمی )قند خون پایین( و هایپرگلیسمی 
)قند خون بالا( نیز ممکن است موجب تشنج شوند، همان گونه که هیپوکسی، کمبود 

اکسیژن ارسالی به مغز، می تواند موجب این شرایط شود.
عوامل خطرآفرین دیگر 

عفونت های مغزی یا سیستم عصبی - از قبیل آبسه، مننژیت، یا آنسفالیت - نیز خطر 
صرع را افزایش می دهند، و تومورهای مغزی و رگ های خونی غیر طبیعی در مغز از دیگر 
عوامل خطرآفرین محسوب می شوند. مسائل مربوط به رشد، مانند نوزادانی که کوچکتر 
از اندازه طبیعی متولد می شوند یا وجود بخش های غیرطبیعی در مغزهای آنها ممکن 
است به شکل گیری صرع منجر شوند. اگرچه نادر است، اما تشنج های مرتبط با تب که 
به واسطه تب بالا شکل می گیرند و می توانند در کودکان از زمان تولد تا سن پنج سالگی 

رخ دهند نیز می توانند به صرع منجر شوند.
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امیرآبادی فراهانی نماینده قم خبرداد

بهره برداری از موزه انقلاب و دفاع مقدس قم 
سال آینده 

نماینده قم در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر ضرورت مساعدت مدیریت شهری با 
بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم گفت: موزه انقلاب اسلامی و دفاع 

مقدس قم تا پایان 6 ماهه نخست سال 97 به بهره برداری می رسد. 
احمد امیرآبادی فراهانی روز شنبه در حاشیه بازدید از طرح موزه انقلاب اسلامی، با اشاره 
به پیشرفت خوب آن، اظهار داشت: احداث موزه انقلاب اقدام بزرگی است که می تواند 

نقش قم در پیروزی انقلاب اسلامی را بیش از پیش معرفی کند.
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی، مردم قم را پرچم دار اصلی دوران مبارزه با 
رژیم ستم شاهی برای استقرار نظامی اسلامی توصیف کرد و افزود: هیچ کس نمی تواند 

چنین واقعیت مسلم و مسجلی را انکار کند.
امیرآبادی با توصیه به مسئولان شهرداری و اعضای شورای اسلامی شهر قم برای به 
سرانجام رساندن هر چه سریعتر این طرح افزود: مدیریت شهری در راستای موضوعیت 
بخشیدن و تناسب محوطه طرح با مسائل ارزشی و فرهنگی، همکاری تنگاتنگی را با بنیاد 
حفظ آثار داشته باشد. وی با ارایه پیشنهادی در خصوص انعقاد تفاهم میان شهرداری و 
بنیاد حفظ آثار استان افزود: شهرداری هر حرکت و برنامه فرهنگی که برای دفاع مقدس 

دارد، باید آن را حول محور این مجموعه فرهنگی انجام دهد.
امیرآبادی همچنین کل اعتبار لازم برای بهره برداری کامل از این طرح فرهنگی را بالغ 
بر 85 میلیارد ریال عنوان کرد و افزود: پیگیری های مورد نیاز را برای تحقق این رقم 

خواهیم داشت. 
وی در پایان، ترویج فرهنگ دفاع مقدس را بهترین روش برای مصون سازی جوانان از 
فرهنگ منحط غرب دانست و افزود: متاسفانه بسیاری از آثار ارزشمند دوران دفاع مقدس 

به فراموشی سپرده شده، ولی باید برای معرفی این میراث گرانبها بکوشیم.
  مدیرکل بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس قم نیز در جریان این بازدید 
افزود: این طرح جزو مصوبه های سفر سال 89 رهبر معظم انقلاب به استان قم محسوب 
می شود که در آن سفر بیش از 180 میلیارد ریال برای این طرح مصوب شد و هم اکنون 

حدود 100 میلیارد ریال آن تحقق پیدا کرده است.
احمد حسینی با بیان این که این طرح طبق جدول زمانبندی قرار بود در سال 92 به 
بهره برداری برسد، افزود: کلنگ آغاز عملیات اجرایی آن در شهریورماه سال 91 به زمین 
زده شد و برغم تعهد 24 ماهه برای پایان آن، تاکنون به دلیل واگذار نشدن به موقع اعتبارها 
طی سه مرحله متوقف شده است و در شرایط فعلی نیز اگر در اسرع وقت 10 میلیارد ریال 

به آن تزریق نشود احتمال توقف مجدد آن وجود دارد.
وی پیشرفت فیزیکی این طرح در سال 92 را حدود 10 درصد ذکر کرد و افزود: در حال 
حاضر سازه آن بیش از 99 درصد پیشرفت دارد و کل تاسیسات زیر بنایی حدود 86 درصد 

و همچنین لوله کشی و کانال کشی آب و فاضلاب نیز 30 درصد پیشرفت دارد.
حسینی همچنین با اشاره به آماده شدن سالن همایش و آمفی تئاتر این طرح تا پایان 
دی ماه 96 افزود: این مجموعه فرهنگی در هفته دفاع مقدس سال آینده در اختیار مردم 
قرار خواهد گرفت. وی با بیان این که این طرح به شیوه هیات امنایی به ریاست استاندار و 
عضویت 16 تن از مسئولان استان، روبروی دانشگاه مفید، نزدیک میدان مفید قم درحال 
اجراست، افزود: کارگروه فنی مهندسی با محوریت معاونت عمرانی استانداری تشکیل و 

تمام نیازمندی های فرهنگی شهر در قالب یک بوستان فرهنگی دیده شده است.
وی کل مساحت این طرح را بالغ بر 30 هکتار عنوان کرد و افزود: 25 هکتار آن برای 
شهرداری و پنج هکتار نیز متعلق به بنیاد حفظ آثار است و با توجه به طرح شهرداری برای 
احداث بوستان خضرنبی)ع( در مجاورت این موزه، مهمترین مطالبه ما اجرای این 2 طرح 

در قالب یک طرح فرهنگی یکسان با در نظر گرفتن همه جوانب آن است. 

مدیرکل بهزیستی استان قم اعلام کرد

مناسب سازی اکثر فضاهای شهری برای 
استفاده معلولان 

مدیرکل بهزیستی استان قم با اشاره به اقدامات صورت گرفته از سوی شهرداری قم 
،گفت: خوشبختانه اکثر پارک های شهر برای تردد معلولان مناسب سازی شده و باید در 

حوزه ساخت و ساز ساختمان ها نیز ضوابط به درستی اجرایی شود.
رضا سلیقه با بیان اینکه بحث مناسب سازی شهری چندسالی است که مورد توجه قرار 
گرفته است، اظهار کرد: با بررسی گذشته متوجه می شویم که طی این سال ها خدمات 
خوبی شکل گرفته و باید امروز نگاهی نیز به آینده داشته باشیم و به دنبال افزایش سرعت 
کار باشیم. وی با تاکید بر اینکه نیازهای معلولان با سرعت پیشرفت کارها باید متناسب 
باشد، تصریح کرد: باید فرهنگ رعایت حقوق معلولان در شهرها نهادینه شود و همه 
رویکردی جدی در این حوزه داشته باشند. سلیقه با بیان اینکه بیش از 90 هزار سالمند 
بالای 60 سال در قم در کنار معلولان زندگی می کنند، تصریح کرد: اگرچه در جامعه ای 
آمار معلولان پایین باشد اما با توجه به شرایط زندگی سالمندان مناسب سازی باید در 
دستور کار باشد. وی با اشاره به اقدامات صورت گرفته از سوی شهرداری قم، بیان کرد: 
خوشبختانه اکثر پارک های شهر برای تردد معلولان مناسب سازی شده و باید در حوزه 
ساخت و ساز ساختمان ها نیز ضوابط به درستی اجرایی شود. مدیرکل بهزیستی استان قم 
گفت: مناسب سازی زمانی می تواند کارآمد باشد که یک معلول بدون کمک هر فرد دیگری 

بتواند تردد سالم داشته باشد.
سلیقه با تاکید بر اینکه بسیاری از دستگاه های خودپرداز برای معلولان و نابینایان شهر 
غیرقابل استفاده است، گفت: البته برخی بانک ها اقدام به احداث دستگاه هایی ویژه نابینایان 
و معلولان کرده اند. مدیرکل بهزیستی استان قم بیان کرد: تا 20 سال آینده جمعیت 
سالمندان ما دو برابر می شود و باید هدف گذاری درستی انجام دهیم و در ذهن مسئولان 

این مطب نهادینه شود که شهر برای استفاده کل افراد مناسب باشد.

شهردار منطقه چهار قم:

ادامه بلوار زائر تا بیمارستان امام رضا)ع( به 
زودی بازگشایی می شود

شهردار منطقه چهار قم گفت: به زودی فاز جدید بلوار زائر حدفاصل پل انقلاب تا 
بیمارستان امام رضا)ع( به بهره برداری خواهد رسید.

مجید متین فر با بیان اینکه این منطقه حدود 2 هزار و 900 هکتار وسعت دارد، اظهار 
کرد: حدود 200 هزار نفر جمعیت در این منطقه ساکن هستند و بودجه شهرداری در این 
منطقه 352 میلیارد تومان است. وی با تاکید اینکه منطقه چهار از مهمترین مناطق قم 
از لحاظ توسعه شهری و درآمدی به شمار می آید به مهم ترین پروژه های این منطقه در 
سال جاری اشاره کرد و گفت: بلوار ایت الله بروجردی در ادامه مسیر تا پردیسان یکی از 
پروژه های کلیدی و ویژه منطقه است که اتمام آن موجب کاهش ترافیک بلوار غدیر و هسته 
مرکزی شهر خواهد شد. متین فر با بیان اینکه احداث بلوار شهید اوینی در بلوک هفت 
شهرک قدس این منطقه را از بن بست خارج خواهد کرد، افزود: این پروژه با عبور از شهرک 
مهدیه و اتصال به پردیسان موجب کاهش ترافیک بلوار غدیر خواهد شد. وی با تاکید بر 
اینکه به زودی فاز جدید بلوار زائر حدفاصل پل انقلاب تا بیمارستان امام رضا)ع( به بهره 
برداری خواهد رسید، اضافه کرد: اجرای ادامه بلوار فردوسی که بار ترافیکی هسته مرکزی 
شهر را کاهش چشمگیری خواهد داد از دیگر پروژه های سطح منطقه است. شهردار منطقه 
چهار قم با اشاره به اجرای پروژه بلوار حضرت خدیجه)س( حدفاصل میدان مرجعیت تا 
بلوار پیامبر اعظم)ص(، تصریح کرد: این پروژه در حال حاضر تکمیل شده و مراحل اجرایی 

تقاطع برای تکمیل رمپ و لوپ ها در حال انجام است.

مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم :

پیاده روهای شهری قم برای معلولان مناسب 
سازی می شود

مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم از اجرای پیاده روهای شهری براساس ضوابط 
مناسب سازی معلولان خبر داد.

رضا خانه زاد یزدی با بیان اینکه در تمام طرح های شهری ، مباحث و ضوابط مناسب سازی 
در نظر گرفته می شود، اظهار کرد: در سرویس های بهداشتی عمومی، بوستان ها و... این امر 
مورد تاکید است و سعی بر این است که تمام شهر مناسب برای استفاده تمام اقشار باشد.

مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم با اشاره به طراحی های صورت گرفته در حوزه 
مناسب سازی شهری، تصریح کرد: در مناطق هشتگانه پیاده روهایی در نظر گرفته شده بود 
که یکسری اجرا شده و شاهد مناسب سازی و ایجاد وضعیتی مناسب برای پیاده محوری در 
شهر هستیم. خانه زاد یزدی با بیان اینکه در بلوارهای هفت تیر، امام موسی صدر، صدوقی، 
جمهوری و... مناسب سازی صورت گرفته است، اظهار کرد: برای نابینایان نیز تردد همسطح 

را پیش بینی کردیم تا بدون مشکل تردد داشته باشند.

شهردار منطقه هشت قم اعلام کرد

کاشت بیش از 3 هزار اصله نهال در بوستان غدیر
شهردار منطقه هشت قم از کاشت بیش از 3هزار اصله نهال در بوستان غدیر خبر داد.

ابوالفضل مستقیمی با بیان اینکه این اقدام در راستای توسعه فضای سبز جنگلی در 
پردیسان و تغییر ترکیب بافت گیاهی بوستان غدیر و همچنین افزایش درختان برگ پهن 
در این بوستان صورت گرفته است، ابراز داشت: این نهال ها توت مثمر و غیر مثمر می باشد 

که در محوطه آلاچیق های بوستان غدیر کاشته شده است.
وی در ادامه دیگر اقدامات شهرداری منطقه در راستای توسعه مناسب فضای سبز را 
مورد توجه قرار داد و افزود: جهت توسعه شبکه آب خام 7هزار متر لوله گذاری در بلوارهای 

امامت و شهروند اجرا شده است.
مستقیمی خاطرنشان کرد: هزینه اجرای طرح فوق بیش از 5میلیارد ریال می باشد.

اصولاً چطور باید صحبت کنیم تا منظور را درست به همسرمان برسانیم و او 
کلمه به کلمه حرف هایمان را درك کند برای چندمین مرتبه به همسرتان یادآوری 
می کنید که پارکینگ را تمیز کند اما فردای همان روز باز می بینید تمام آشغال 
ها و خرت وپرت های دور ریختنی را روی زمین پخش کرده و جمع نکرده است 

او به زبان فارسی صحبت می کند، شما هم فارسی صحبت می کنید. اما باز هم 
حرف های یکدیگر را نمی فهمید.

چرا همسرتان زبان شما را نمی فهمد؟ اصولاً چطور باید صحبت کنیم 
تا منظور را درست به همسرمان برسانیم و او کلمه به کلمه حرف هایمان 
را درك کند؟ برای چندمین مرتبه به همسرتان یادآوری می کنید که 
پارکینگ را تمیز کند. اما فردای همان روز باز می بینید تمام آشغال ها 
و خرت وپرت های دور ریختنی را روی زمین پخش کرده و جمع نکرده 
کوچولوی دوست  از عروسك های  که  کرده اید  اشاره  بار  است ...  چند 
داشتنی و موزیکال خوشتان می آید ولی باز هم برای تولدتان یك آدم 
آهنی ز مخت و خشن که از آن نفرت دارید خریده است! در این مواقع 
همیشه زن ها از خود می پرسند مگر او صدای مرا نمی شنود؟ یا اینکه 

حرف های مرا نمی فهمد؟
در واقع مشکل اصلی اینجاست که لحن شما در گفتن جملات، با سبك ارتباط 
برقرار کردن همسرتان تفاوت دارد. دکتر لوری پان، نویسنده کتاب >لحن کلام 
چگونه زندگی را تغییر می دهد< می گوید: >مردم برای بیان حالات و درخواست های 
خود از روش های متفاوت استفاده می کنند.< اگر همسر شما با رفتار و نوع گفتار 
شما آشنایی کافی نداشته باشد، بعد از هر گفتگویی سوءتفاهم ها آغاز می شود. 
برای این که شکاف میان این فاصله های رفتاری و گفتاری برطرف شود، این تست 
را با دقت مطالعه کنید و در هر وضعیتی که شرح داده شده، نزدیك ترین پاسخ را 
انتخاب کنید. سپس با توجه به پاسخ هایتان، راه حل های مشکل را بخوانید تا دیگر 

لحظه هایتان را با دعوا بر سر سوءتفاهم ها هدر ندهید.
وقتی از کار منزل خسته می شوید...

الف( همسرتان را متهم می کنید که بار مسوِولیت خودش را به دوش نمی کشد. 
ب( با طعنه و کنایه نشان می دهید که دیگر توان ندارید و در دل امیدوارید همسرتان 
متوجه منظورتان شود و در کار خانه کمکتان کند. ج( هیچ چیز نمی گویید و 
خودتان کارها را انجام می دهید. چون معتقدید اگر خودتان کارها را بکنید، راحت تر 
است تا این که 2 ساعت وقت بگذارید و به او یاد بدهید چطور با ماشین ظرف شویی 
کار کند. د( از همسرتان خواهش می کنید چند روز در هفته کارها را انجام دهد تا 

شما هم کمی استراحت کنید.
همسرتان از شما می خواهد روز تعطیل آخر هفته را به سینما بروید و 
فیلم علمی  - تخیلی مورد علاقه او را ببیند، در حالی که شما از این نوع 

فیلم ها متنفرید...
الف( او را سرزنش می کنید و می گویید این بدترین پیشنهادی است که او 
می توانسته بدهد و بهتر است به کار خودش برسد. ب( می گویید: >آ ... نمی دانم... اما 
اگر واقعاً دوست داری برویم،...< و در دل آرزو می کنید کاش نظرش عوض شود. ج( 
با او می روید. شاید فیلمش خیلی هم بد نباشد. د( به او می گویید هرگز این فیلم ها 

را دوست ندارید و بهتر است که فیلم دیگری انتخاب کند  ...
همسرتان عادت بدی دارد که شما را  آزار می دهد. یك بار، وقتی که 

دوباره آن عادت را انجام داد...
الف( از کوره در می روید. مثلا می گویید چند بار گفتم طوری مسواك بزن که کف 
خمیر دندان به آینه دستشویی نپاشد؟ ب( خود شما هر بار پس از مسواك زدن با 
دستمال آینه را پاك می کنید و امیدوارید او نیز یاد بگیرد. ج( به خود می قبولانید که 
هیچ انسانی ایده آل نیست و بی عیب و نقص آفریده نشده است. د( صبر می کنید تا 
کارش تمام شود. سپس مشکل را مطرح می کنید و پیشنهاد می دهید وقتی شب ها 
دوش می گیرد، زیر دوش مسواك بزند یا هر راه حل دیگری که خودش فکر می کند 

از آن راه مشکل حل می  شود، را انجام دهید.
هدیه ای  چه  تولدتان  هدیه  برای  می پرسد  شما  از  همسرتان 

می خواهید؟...
الف( تمام مشخصات، رنگ، مدل و مارك یك قهوه جوش را به او می دهید و تاکید 
می کنید مبادا چیزی مغایر با سلیقه شما بخرد. ب( می گویید >هرچه خودت 
می خواهی< و بعد با اشاره به او می فهمانید که دوست دارید به کنسرت خواننده 
محبوبتان بروید. ج( می گویید >هر چه خودت انتخاب کنی و بخری، قبول دارم< و 
بعد به خودتان می گویید که توی این سن و سال دیگر کادوی تولد چیز بی مزه ای 
است و نیازی به آن نیست. د( به او می گویید خواننده محبوبتان در سالن اصلی 
شهر کنسرت دارد و خیلی دوست دارید که بلیت کنسرت به عنوان کادوی تولد 

از او هدیه بگیرید.
صحبت  آمده  پیش  برایتان  محل کار  در  که  مشکلاتی  درباره  شما 
می کنید. همسرتان یك پیشنهاد می دهد که زیاد مورد پسند شما نیست.
الف( او را متهم می کنید که همیشه فقط مشکل را بیشتر می کند و پیشنهادش 
بسیار بد است و بهتر است دیگر راجع به آن صحبت نکند. ب( در طول شام، ساکت 

می مانید و با او صحبت نمی کنید تا خودش متوجه شود اشتباه کرده است. ج( از او 
به خاطر پیشنهادش تشکر می کنید و می کوشید به طریقی آن پیشنهاد را عملی 

کنید. د( می گویید پیشنهادش را انجام داده اید، اما فایده ای نداشته است.
همسرتان با پس اندازی که از حقوقش جمع کرده، بدون مشورت با شما 

یك تلویزیون مدل جدید و بزرگ خریده است.
الف( به او می گویید برود و آن را پس بدهد. ب( شما هم یك مرتبه وقتی با او به 
خرید می روید، حسابی ولخرجی می کنید تا او هم به فکر فرو رود و بفهمد اسراف 
و ولخرجی کار بدی است. ج( چیزی نمی گویید و با خود می اندیشید او برای پول 
درآوردن زحمت زیادی کشیده است وحق دارد گاهی پولش را هر طور که دوست 
دارد خرج کند. د( به او می گویید دفعه بعد اگر خواستی چیزی بخری، با من 
مشورت کن و اگر پول زیادی پس انداز کردی و نمی دانستی چکارش کنی، بهتر 

است با هم برویم اوراق مشارکت بخریم.
تعطیلات فرا رسیده و می خواهید با خانواده به مسافرت بروید. شما 

می گویید شیراز و همسرتان می گوید کیش.
الف( پیشنهاد بدی داده است. چون در کیش باید پول کلان خرج کرد و زیاد 
هم خوش نمی گذرد. ب( موقع راه رفتن سرتان را پایین می اندازید و پاهایتان را 
طوری روی زمین می کشید تا نشان دهید از رفتن به کیش ناراضی هستید و 
دوست دارید به شیراز بروید. ج( به این فکر می کنید که کیش چه منظره های زیبا 
و خاطره انگیزی دارد، می توانید از ساحل زیبای آن استفاده کنید و به خرید بروید. 
پس در آنجا هم خوش خواهد گذشت. د( با همسرتان قول و قرار می گذارید که 

امسال به کیش بروید و سال بعد به شیراز.
او روز تولد شما را فراموش می کند.

الف( با ناراحتی فراوان می گویید به جهنم که فراموش کرد! ب( به او می گویید 
اشکالی ندارد، اما با خودتان فکر می کنید ماه آینده هم من سالگرد تولد او را فراموش 
می کنم تا ببینم خوشش می آید یا نه! ج( با خود عهد می بندید سال دیگر خودتان 
حتما به یادش بیندازید فردا روز تولدتان است. د( به او می گویید بسیار ناراحت 
و ناامید شده اید و برای این که فراموش کنید، پیشنهاد می دهید به یك رستوران 

چینی که در آن خاطرات زیادی دارید، بروید.
 همسرتان تصمیم دارد برای خواهرش که تازه ازدواج کرده، یك کادو 
بخرد. از صبح به بازار رفته اید و او هنوز چیزی نخریده است. از خستگی 

عرقتان در آمده ...
 الف( اعصابتان خرد می شود و خودتان با عصبانیت یك چیزی می خرید. ب( مرتب 
به دست های خالی همسرتان اشاره می کنید و طعنه می زنید تا شاید بهش بربخورد و 
بالاخره چیزی بخرد. ج( پشت سر او به آرامی می آیید و صبر می کنید تا بالاخره چیزی 
پیدا کند و بخرد. د( به او می گویید اگر با من مشورت کرده بودی، به تو می گفتم که 

جمعه ها مغازه های بازار اکثراً تعطیل است و یك روز دیگر با هم به خرید می رفتیم.
 احساس می کنید مدتی است روابط عاشقانه و رمانتیك در زندگیتان 

کمرنگ شده است...
 الف( از همسرتان انتقاد می کنید که هیچ وقت کاری نکرده تا شما احساس 
خاص و رمانتیکی  پیدا کنید. ب( به او می گویید شوهر >نازنین< بدون هیچ 
دلیلی برای همسرش یك سبد گل خریده است و امیدوارید او منظور شما را 
درك کند. ج( به خودتان نهیب می زنید بیدار شو! رمانتیك بودن برای نوجوانان و 
شخصیت های رمان های دانیل  استیل است، نه برای تو. د( به او می گویید احساس 
می کنم روابطمان کمی سرد و بی روح شده است. بهتر است برای این که از این 
کسالت بیرون بیاییم، هفته ای یك شب برویم بیرون و تفریح کنیم.  پاسخ های خود را 
علامت زدید؟ حالا تعداد دفعاتی که الف، ب، ج یا د را انتخاب کرده اید، با هم جمع 
کنید و ببینید کدام بیشتر امتیاز می آورند. سپس کلید پاسخ ها را بخوانید. برای 
هر پاسخ، یك توضیح کامل ارائه داده شده است. در هر توضیح، خصوصیات خوب 
و خصوصیات بد شما ارائه می  شود و نیز این که چطور صحبت کنید تا همسرتان 

درکتان کند و حرف هایتان را بفهمد.

اصول صحبت کردن با همسر

چراهمسرتانزبانشمارانمیفهمد؟

 

رئیس پلیس راهنمایی رانندگی استان قم از شناسایی 66 
نقطه حادثه خیر در محورهای جاده ای استان قم و اصلاح و 

حذف 35 درصد آن ها خبر داد. 
سرهنگ احمد پوربافرانی به سهم نقاط حادثه خیز در تلفات 
جاده ای استان اشاره و اظهار کرد: بر اساس آمار تصادفات در 
که  دارد  وجود  قم  در  حادثه خیز  بسیار  محور  دو  قم  استان 

بیشترین حجم تلفات جاده ای در آن ها رخ داده است.
وی افزود: محور قم به کهک بیشترین آمار تصادفات منجر به 
فوت را در مدت زمان گذشته از سال 96 داشته است. به گفته 
رئیس پلیس راهنمایی رانندگی استان قم، آمار مقایسه این محور 
در 7 ماهه امسال نسبت به سال گذشته نشان از جهش بسیار 
فاحشی دارد و تصادفات در این محور با 700 درصد افزایش 
روبرو بوده است که وضعیت بسیار خطرناکی است. وی محور 
قم به نیزار را به عنوان یکی دیگر از محورهای پرحادثه استان 
یاد کرد و گفت: در این محور نیز در 7 ماهه گذشته به نسبت 
سال قبل شاهد 66 درصد افزایش تصادف رانندگی بوده ایم که 
آمار قابل ملاحظه ای است. پوربافرانی، جعفریه را هم از دیگر 
محورهای پرخطر استان برشمرد و افزود: این محور نیز در 7 ماه 
اول امسال 7 فقره فوتی داشته است که اگر چه شاهد افزایش 
آمار به نسبت سال گذشته در این محور نبوده ایم اما رعایت 
نکردن قوانین و مقررات می تواند آمار این محور را افزایش دهد.

وی در رابطه با محور گرمسار نیز تأکید کرد: تلفات این محور 
به نسبت سال قبل 50 درصد کاهش داشته است در 7 ماهه 
امسال 3 فقره فوتی در این محور به ثبت رسیده است در حالی 
که در مدت زمان مشابه سال قبل 6 تلفات در این محور داشتیم.

رئیس پلیس راهور استان قم از شناسایی نقاط حادثه خیز 
استان هم خبر داد و افزود: امسال 66 نقطه حادثه خیز محورهای 
استان قم در حوزه برون شهری احصا شد که تا این لحظه 35 
درصد این نقاط حادثه خیز یعنی 23 فقره از آن ها اصلاح و یا رفع 
شده است. وی بخشی از محور جعفریه و منطقه پل ونارچ در 
محور نیزار را از جمله این اصلاحات نام برد و تأکید کرد: پیگیر 
هستیم که تا پایان سال باقی این نقاط نیز اصلاح شود. پوربافرانی 
تصریح کرد: انتظارمان از مسئولان مربوطه در سطح استان این 
است که اصلاح نقاط حادثه خیز در سطح استان را جدی بگیرند، 
البته مسئولان کمبود اعتبار و بودجه را مطرح می کنند اما لازم 
است که برای تأمین اعتبارات استانی برای اصلاح محورهای 
حادثه خیز نیز اقدام جدی شود که شاهد کاهش تلفات جاده ای 
در استان قم باشیم. به اعتقاد رئیس پلیس راهور استان قم در 
صورتی که بتوانیم نقاط حادثه خیز را اصلاح کرده و آموزش و 
فرهنگ ترافیک را توسعه دهیم و از سوی دیگر مردم رعایت 
قوانین و مقررات را ضروری بدانند قطعاً شاهد کاهش تلفات 

خواهیم بود.

رئیس پلیس آگاهی استان از کشف محموله کالای قاچاق از 
یک دستگاه کامیون، به ارزش دو میلیارد و 650 میلیون ریال در 

سطح استان خبر داد. 
سرهنگ  احمد کرمی در تشریح این خبر اظهار داشت: در 
راستای طرح مقابله با قاچاق کالا و ارز در سطح استان و نیز در 
پی انجام اقدامات اطلاعاتی توسط اداره اطلاعات جنایی پلیس 
آگاهی استان مبنی بر این که یک دستگاه کامیون کشنده با 
داشتن یک نفر اسکورت قصد دارد اقدام به حمل کالای قاچاق از 
یکی از استان های جنوبی کشور به مقصد پایتخت کند، موضوع 
بصورت ویژه در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم 

قرار گرفت.
وی افزود: ماموران پلیس آگاهی استان بلافاصله مسیرهای 
منتهی به تهران را به صورت غیر محسوس مورد کنترل قرار 
دادند که نهایتاً کامیون مذکور در محور "کاشان به قم" شناسایی 
و متوقف شد. سرهنگ کرمی ادامه داد: راننده در ابتدا با ارائه یک 
فقره بارنامه اظهار داشته حامل بار ذرت می باشد، که خودرو 
به اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی استان منتقل و 
پس از بررسی های صورت گرفته مشخص شد، قاچاقچیان در 
قسمت کمپرسی کامیون تقریباً 30 سانتی متر از لبه باری با ورق 
فلزی پوشانده و روی آن را ذرت فله ای ریخته و در زیر آن اقدام 
به بارگیری کالای قاچاق کرده است. رئیس پلیس آگاهی استان 
اضافه کرد: ماموران در بازرسی از کامیون موصوف تعداد یک 
هزار و 275 جفت کفش کتانی تولید کشور ویتنام، چاقو میوه 
خوری به تعداد 95 هزار و 988 عدد، 507 ثوب کابشن و انواع 
مواد خوراکی، 59 کیلو گرم عسل، 140 کیلو گرم سرکه سیب، 
پودر ذرت، انواع سس، بیسکویت و خرما کشف کردند. سرهنگ 
کرمی خاطرنشان کرد: ارزش ریالی کالاهای قاچاق دو میلیارد و 
650 میلیون ریال می باشد که در این رابطه پرونده  تشکیل و 

متهم برای انجام مراحل قانونی مناسب روانه زندان شد.
دستگیری زوج سارق  خودروهای پراید

رئیس پلیس آگاهی استان  در بخش دیگری از سخنان 
خود از دستگیری یک زوج سارق به اتهام سرقت 10 دستگاه 
خودرو پراید خبر داد.  سرهنگ کرمی اظهارداشت:مأموران 

پاسگاه انتظامی شکوهیه قم حین گشت زنی در جاده قدیم 
"قم-تهران" یک دستگاه خودرو پراید مسروقه را پس از استعلام 
شناسایی و متوقف کردند. وی گفت: متهمان خود را زوج و اهل 
یکی از استان های همجوار معرفی که در ادامه جهت تحقیقات 

تخصصی به پلیس آگاهی استان منتقل شدند.
رئیس پلیس آگاهی استان قم افزود:این افراد در پلیس آگاهی 
و در تحقیقات سرانجام لب به اعتراف گشوده و به سرقت 
10فقره سرقت خودروهای پراید در شهرهای قم، کرج، چالوس 
و سایر شهرهای شمالی برای تامین مخارج اعتیاد اعتراف و 
نهایتاً به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی 
تحویل مرجع قضائی استان شدند. سرهنگ کرمی در خاتمه 
از دارندگان وسایل نقلیه خواست، خودرو شان را به لوازم ایمنی 
نظیر دزدگیر، سوئیچ مخفی، قفل فرمان ، قفل پدال و سایر 
وسایل تأخیری و بازدارنده مجهز کرده و از پارک کردن آن در 

نقاط خلوت و تاریک خودداری کنند.

رئیس پلیس راهنمایی رانندگی استان قم  خبرداد

شناسایی 66 نقطه حادثه خیر در محورهای جاده ای استان قم
رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد 

کشف محموله قاچاق به ارزش بیش از دو میلیارد ریال

ای  غافلگیرانه  و  در عملیات ضربتی 
که یگان های عملیاتی استان به نتیجه 
رساندند یک تن و 59 کیلو موادمخدر 
کشف و 3 قاچاقچی حرفه ای و سابقه 

دار دستگیر شدند. 
و گو  قنبری در گفت  سردار محمد 
با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، در بیان 
جزئیات دقیق این خبر، گفت: ماموران 
انتظامی شهرستان های "مهرستان" و 
"سراوان" در سلسله عملیات های مبارزه 

با قاچاقچیان مسلح، با پشتیبانی فنی 
پلیس مبارزه با مواد مخدر استان، یک 
باند بزرگ که با استفاده از خودروهای 
در  مواد  جایی  جابه  قصد  کوهستانی، 

منطقه را داشتند، شناسایی کردند.
وی افزود: پس از چند هفته اقدامات 
تردد  مسیرهای  رصد  و  روزی  شبانه 
اعضای این باند، بامداد امروز یگان های 
عملیاتی پلیس با شناسایی خودروهای 
قاچاقچیان در یک درگیری مسلحانه، 

این  از  نفر   3 دستگیری  به  موفق 
خودرو  دستگاه   2 توقیف  قاچاقچیان، 
تویوتا و کشف یک تن و 59 کیلو گرم 

تریاک شدند.
و  سیستان  استان  انتظامی  فرمانده 
کرد:  خاطرنشان  پایان  در  بلوچستان 
امروز با اشراف اطلاعاتی پلیس در تمام 
برای  امنی  نقطه  هیچ  استان،  نقاط 
سوداگران مرگ و مخلان نظم و امنیت  

وجود ندارد.

فرمانده انتظامی استان سیستان و بلوچستان خبر داد 

کشف یک تن و 59 کیلو گرم مواد مخدر  

زوج جوانی که در پوشش بیمار اقدام به سرقت از بیمارستان های سطح شهر تهران 
می کردند، سرانجام با تلاش نیروهای پلیس شناسایی و دستگیر شدند.

در مورخه14آبان ماه امسال  از طریق مرکز فوریت های پلیسی 110 وقوع یک فقره 
سرقت از بیمارستان به کلانتری 163 ولنجک اعلام شد. با حضور مأموران، یکی از پرسنل 
زن بیمارستان به مأموران اعلام داشت که کیف دستی اش حاوی یک میلیون تومان وجه 
نقد، دستبند طلا، گردنبند نقره، ساعت مچی زنانه و تعدادی عابربانک از کمد شخصی 

اش در قسمت پاویون ویژه پرسنل خانم در طبقه هشتم بیمارستان سرقت شده است.
پرونده در پایگاه یکم پلیس آگاهی تهران بزرگ:

با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع »سرقت اماکن« و به دستور بازپرس شعبه ششم 
دادسرای ناحیه یک تهران، پرونده جهت رسیدگی در اختیار پایگاه یکم پلیس آگاهی 

تهران بزرگ قرار گرفت.
تحقیقات پلیسی:

کارآگاهان پایگاه یکم پلیس آگاهی با مراجعه به بیمارستان محل سرقت، به بررسی 
تصاویر دوربین های مداربسته پرداخته و در بررسی تصاویر به دست آمده موفق به 
شناسایی یک مرد و زن حدودا 40 و 35 ساله شدند که در پوشش بیمار و بستری شدن 
در بیمارستان به طبقه هشتم بیمارستان رفته و در آنجا سارق زن با ورود به قسمت ویژه 

پرسنل خانم اقدام به سرقت کیف دستی مالباخته کرده است.
همزمان با آغاز رسیدگی به پرونده ی اولیه، شکایت های مشابه دیگری از بیمارستان 
محدوده شمال تهران به پایگاه یکم پلیس آگاهی تهران بزرگ ارجاع شد که بررسی های 
به عمل آمده در خصوص سرقت انجام شده از آن ها و تطبیق تصاویر سارقان در تمامی 

سرقت ها حکایت از آن داشت که سرقت ها توسط یک آقا و خانم انجام شده است.
شناسایی متهم سابقه دار با 15 سابقه زندان :

در ادامه رسیدگی به پرونده و با انجام اقدامات پلیسی، کارآگاهان پایگاه یکم پلیس 
آگاهی موفق به شناسایی خودرو پراید سفید رنگ متعلق به سارقان شدند. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان ،با شناسایی خودرو پراید، ضمن شناسایی آخرین 
مالک خودرو مشخص شد که خودرو متعلق به یکی از مجرمان سابقه و حرفه ای به نام 
"ابوالفضل . ر" ) 40 ساله ( با 15 سابقه دستگیری است؛ بررسی سوابق ابوالفضل نشان داد 
که وی اولین بار در سال 1382 و به اتهام قاپ زنی توسط پایگاه هشتم پلیس آگاهی تهران 
بزرگ دستگیر شده و پس از آن بارها به اتهام ارتکاب جرایم مختلف سرقت و موادمخدر 
روانه زندان شده و آخرین بار در خرداد سال گذشته به اتهام سرقت منزل دستگیر و پس 

از گذشت 6 ماه با تأمین وثیقه آغاز و در ادامه متواری شده است.
دستگیری زن و شوهر سارق:

با شناسایی "ابوالفضل" به عنوان متهم پرونده، کارآگاهان با مراجعه به محل سکونت وی 
در منطقه فلاح اطلاع پیدا کردند که او بلافاصله پس از آزادی از زندان اقدام به جابجایی 

محل سکونتش کرده و در حال حاضر هیچ اطلاعی از محل سکونتش وجود ندارد. 
در ادامه و با توجه به بلامکان بودن ابوالفضل و همسرش، مشخصات خودرو متهم به 

همراه دستور دستگیری سرنشیان آن در سیستم جامع پلیس ثبت شد.
 سرانجام در مورخه 30/08/1396 مأموران کلانتری 115 رازی در حین گشت زنی 
در منطقه فلاح موفق به شناسایی خودرو متهم شده؛ قبل از هرگونه اقدام راننده ی پراید 
جهت متواری شدن از محل، او را دستگیر و در اختیار پایگاه یکم پلیس آگاهی تهران بزرگ 

قرار دادند. "ابوالفضل" که اعتیاد شدیدی به مصرف موادمخدر از نوع شیشه و هروئین دارد، 
پس از دستگیری و در تحقیقات اولیه منکر هرگونه سرقت از بیمارستان های سطح شهر 
تهران شد، اما پس از مشاهده تصاویر دوربین های مداربسته محل های سرقت به ناچار لب 
به اعتراف گشود و عنوان داشت که سرقت ها را به همراه همسرش انجام داده که بلافاصله 
با شناسایی مخفیگاه متهم در منطقه فلاح - خیابان عباسی، همسرش نیز به عنوان دیگر 

متهم پرونده دستگیر و به پایگاه یکم پلیس آگاهی تهران بزرگ منتقل شد. 
سرهنگ کارآگاه کرم یوسف وند، رئیس پایگاه یکم پلیس آگاهی تهران بزرگ، با اعلام 
این خبر گفت : متهمان در ادامه تحقیقات به ده ها فقره سرقت از بیمارستان های سطح 
شهر تهران اعتراف کردند که تاکنون تعدادی از محل های سرقت شناسایی و تحقیقات 
جهت شناسایی سایر محل های ارتکابی سرقت در دستور کار کارآگاهان پایگاه یکم پلیس 

آگاهی تهران بزرگ قرار گرفته است.

پرستارها و دکترها قربانی زوج سارق 

بانی و کلاید در تهران به دام افتادند






